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13 държави от ЕС, сред
които и България, се обявиха
срещу промяна в европрави-
лата за вземане на решения.
Те не са съгласни с предложе-
ние, подкрепено от френския
президент Еманюел Макрон и

председателката на ЕК Урсу-
ла фон дер Лайен, решенията
да се вземат не с единодушие,
а с мнозинство - с гласовете
на най-малко 15 от 27-те
страни членки, с минимум
65% от населението на ЕС.

Отказът на София да
вдигне ветото за Скопие е
сред причините за инициа-
тивата, коментират наблюда-
тели.

Според България, Хърва-
тия, Чехия, Дания, Естония,
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Обсъждаме 10 варианта за увеличение на пенсиите. Преизчис-
ляваме ги от 1 октомври, обяви Георги Гьоков. Според него е
изключително важно да се състои реформата в ТЕЛК.
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ÎÁÑÚÆÄÀÒ 10 ÂÀÐÈÀÍÒÀ ÇÀ ÏÅÍÑÈÈÒÅ

Ïðîòèâ ïðîìÿíà
íà åâðîïðàâèëàòà
Отказът на София да вдигне ветото за Скопие е сред причините
за френско-германската инициатива според наблюдатели

ÂÅÇÅÍÊÎÂ E

ÍÀÉ-ÏÐÎÃÐÅÑÈÐÀÙ

ÁÀÑÊÅÒÁÎËÈÑÒ

Â ÅÂÐÎËÈÃÀÒÀ
Стр. 16

Стр. 9

ÎÁÌÈÑËßÒ

ÎÒÑÒÚÏÊÀ

ÏÐÈ ÇÀÐÅÆÄÀÍÅ

ÍÀ ÊÎËÀÒÀ

ÂÅËÎÏÐÎÂÀËÈÒÅ

Â ÅÂÐÎÏÅÉÑÊÀ

ÑÎÔÈß

ÊÅÂÐ

ÏÀÊ ÎÒËÎÆÈ

ÖÅÍÀÒÀ ÍÀ

ÃÀÇÀ ÇÀ ÌÀÉ

ÊÍÑÁ:

ÍÅ ÄÎÑÒÈÃÀÒ

ÍÀÄ 200 000

ÐÀÁÎÒÍÈÖÈ

оже ли конфликтното минало на
Европа да се прероди в утрешния
ден и така да взриви европейското
единство?

Този тревожен въпрос изненад-
ващо се появи на провелата се в
Страсбург Конференция за бъдеще-
то на Европа. Говорейки за светло-
то бъдеще, председателката на Ев-
ропейската комисия Урсула фон
дер Лайен и президентът на Фран-
ция Еманюел Макрон изнесоха шо-
кираща идея.

В речите си на заключителното
заседание на конференцията те по-
искаха обновяване на договорите
на Европейския съюз и премахване
на вота с единодушие в Съвета на
ЕС.

Правейки уговорката, че под-
крепя всяка позитивна промяна, Ур-
сула фон дер Лайен предложи опас-
на реформа, минираща темелите на
ЕС:

“Гласуването с пълно мнозин-
ство в някои ключови области вече
няма смисъл, искаме ли да вървим
напред. Вие ни казахте накъде ис-
кате да върви Европа. Сега ние
трябва да намерим възможно най-
краткия път дотам - или като из-
ползваме пълноценно това, което е
заложено в договорите, или чрез
промяна на договорите, ако се на-
лага.”

Френският президент, който в
момента председателства ЕС, се
солидаризира с шефа на Еврокоми-
сията и подкрепи искането за про-
мяна на договорите.

Íà êîãî ïðå÷è
âåòîòî â ÅÑ?

М

Велизар ЕНЧЕВ

Повече от 140 ученици от СУ “Отец Паисий” в Кърджали преписаха 158-те страници на “История славянобългарска”,
с което се включиха в инициативата на Регионалната библиотека “Захарий Княжески” в Стара Загора

СНИМКИ БТА

Финландия, Литва, Латвия,
Малта, Полша, Румъния, Сло-
вения и Швеция, ако бъде на-
правено усилие за промяна в
правилата за вземане на реше-
ния в ЕС, ще се изразходва
излишна енергия.
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БЪЛГАРИЯ И ОЩЕ 12 ДЪРЖАВИ
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Òúðñÿò ñå íàä
200 000 ðàáîòíèöè
От КНСБ отново поискаха от 1 юли
минималната заплата да стане 760 лв.

Има недостиг на над 200 000 ра-
ботници у нас, обяви вчера прези-
дентът на КНСБ Пламен Димитров
преди IХ конгрес на синдиката. По
думите му в България има сектори, за
които е много трудно да се намерят
кадри. “Имаме жестоко дефицитен
пазар на труда и дори да има някакви
сътресения в някои сектори, заради
спрените доставки на газ - сладкарския
бизнес, тежките индустрии и т.н., това,
което сигурно предстои, е още по-не-
гативно. Стотици са предприятията,
които търсят работници в момента и

Близо 60 процента от
участвалите в допитване
казват, че са запознати с
историята на отношения-
та България-Русия в по-
следния век и половина.
Това са предимно по-
възрастни хора, избирате-
ли на БСП и ГЕРБ, хора с
висше образование. Голя-
ма част от хората позна-
ват тези отношения от
учебниците в училище и
от руски медии. Това со-
чат резултатите от нацио-
нално представително про-
учване на тема “Войната
в Украйна и познаването
на историческите факти в
отношенията България-
Русия”, извършено от из-
следователската компа-
ния ЕСТАТ.

42% смятат, че поли-
тиката на Русия спрямо
България е користна.

не могат да намерят нито ниско квали-
фицирани, нито средно, нито високо
квалифицирани”, посочи Димитров.
Според него при това положение в
близко бъдеще основният проблем на
България не би бил повишаване на без-
работицата, която в момента е под 5%,
а липсата на работна ръка.

По-късно по време на форума Ди-
митров посочи, че през последните пет
години е имало сложна икономическа
среда, при която са загубени 400 000
работни места. Той отчете като успех
на новото управление повишението на

пенсиите и на средната работна запла-
та. За съжаление инфлацията “отхапа”
голяма хапка от това увеличение, ко-
ментира Димитров. Той посочи, че
предизвикателствата пред страната ни
са свързани с пандемията от КОВИД-
19, войната в Украйна и газовата кри-
за. Икономическите санкции за Русия
имат бумерангов ефект и налагат в
съкратени срокове да бъдат търсени
алтернативни решения по отношение
на енергийната независимост, заяви
Димитров.

КНСБ отново настоя от 1 юли ми-

нималната заплата да бъде повишена на
760 лева. Димитров очерта главната цел
на страната ни - след 5 години българи-
те да достигнат 70 процента от жизне-
ния стандарт на средния европеец.
“Това не е химера. За реализирането
на тази цел ще ни е необходим ежего-
ден ръст от 3-процентни пункта на
брутния вътрешен продукт на глава от
населението в стандарт на покупателна
способност. За много от източноевро-
пейците това постижение е вече факт.
Трябва да успеем и ние, с общи усилия,
с последователни действия и иноватив-
ни политики”, призова Димитров.

Необходими са не решения на пар-
че, а цялостна програма в по-дългос-
рочен план, която да е в помощ на
гражданите и бизнеса, обърна се към
участниците в конгреса вицепрези-
дентът Илияна Йотова. За правителст-
вото е изключително важно участието
на синдикатите в реформите, които са
нужни във всички сфери, заяви преми-
ерът Кирил Петков във видео привет-
ствие към делегатите на форума. Со-
циалните системи, социалното подпо-
магане, здравеопазването, образовани-
ето, увеличението на доходите и пен-
сиите са наши общи основни приори-
тети, увери той.

Камарата на архитектите в България (КАБ) се обяви срещу
обезобразяването на емблематичната сграда на Младежкия дом в
Пазарджик. Те настояват  незабавно да бъдат преустановени недо-
пустимите намеси, които се извършват по фасадата на знаковата
сграда. В момента сградата се боядисва в розово, червено, синьо и
жълто. КАБ и Регионалната колегия в града са внесли сигнали по
казуса до Министерството на културата, Националния институт за
недвижимо културно наследство, Общинския съвет на Пазарджик
и Областния управител на област Пазарджик. От камарата също
така призовават Министерството на културата да предприеме дей-
ствия за предоставяне на статут на недвижима културна ценност на
Младежкия дом, както и да бъде възстановен оригиналният вид на
фасадите на емблематичното здание.  Младежкият дом е важна част
от паметта и културното наследство на страната, емблема на българ-
ския архитектурен модернизъм от 20 век, пишат от КАБ. Проектът
за сградата е спечелен в национален конкурс през 1966 г., а за
оформянето на фасадите в оригиналния им вид са използвани ус-
тойчиви естествени материали - колоните са облицовани с велин-
градски полиран мрамор, а стените - с русенски варовик.

Àðõèòåêòè ïðîòèâ
îáåçîáðàçÿâàíåòî
íà Ìëàäåæêèÿ äîì
â Ïàçàðäæèê

Áëèçî 60% òâúðäÿò, ÷å ñà
çàïîçíàòè ñ èñòîðèÿòà íà
îòíîøåíèÿòà Áúëãàðèÿ-Ðóñèÿ

Между 20 и 25 процента
от участниците в допит-
ването са посетили Русия
поне веднъж. Голяма
част от симпатизантите
на БСП са били на посе-
щение там, показва из-
следването. За събития-
та в Украйна хората ма-
сово се информират от
медиите и от социалните
мрежи. Според 42 на сто
информацията е необек-
тивна или частично нео-
бективна.

Действията на Русия
във войната в Украйна
имат одобрение на мъже,
хора над 50, избиратели
на БСП и ИТН. Подкре-
па за Украйна има от
жени, столичани, млади
хора и привърженици на
десните формации. Изби-
рателите на “Възражда-
не” избират позиция на

неутралитет. Около 25
процента от участвалите
в допитването одобряват
анексирането на Крим
през 2014 г.

Повечето хора в съот-
ношение 2 към 1 одобря-
ват подкрепата към бе-
жанците, но само 7,2 на
сто са дали своята под-
крепа за тях. Прекратява-
не на доставките на газ е
най-честият отговор, кой-
то обяснява резултата от
включването на България
в списъка на Русия с не-
приятелски страни. Око-
ло 20-25% имат страхове
от нов ядрен конфликт.
Най-много хора имат
опасения от окупиране на
България от Русия. Мал-
ко над 6 на сто биха се
записали за участие в ар-
мията, ако има военен
конфликт.

СНИМКА БТА

Ученици-доброволци от Варна бяха отличени за принос и активна
доброволческа работа в развитието на общинската политика за
превенция на рисковото поведение сред деца и млади хора

Математиката е най-труд-
ният предмет за учениците от
V до X клас, показват резул-
татите от електронната анке-
та сред учениците, организи-
рана от Министерството на
образованието и науката във
връзка с прегледа на учебните
програми от I до X клас. В
проучването на доброволен
принцип и анонимно участва-
ха 5200 деца.

По-малките ученици опре-
делят като сложни също исто-
рия и география, а по-големи-
те - физика и химия. Като най-
смислена петокласниците и
шестокласниците възприемат
дисциплината “Човекът и при-
родата”. Независимо че опре-
делят за най-сложна матема-
тиката, те смятат, че тя разви-

Ìàòåìàòèêàòà å íàé-òðóäíèÿò
ïðåäìåò çà ó÷åíèöèòå

ва мисленето. Въпреки това
децата не са убедени, че ще
им е полезна в живота.

Учениците от V и VI клас
трудно приемат прехода от
“Човекът и обществото” към
двата отделни учебни предме-
та “География” и “История”.
Подобен проблем има и в VII
клас при разделянето на “Чо-
векът и природата” на “Хи-
мия” и “Физика”.

Гимназистите масово не
осъзнават практическата пол-
за от знанията по математика,
български език и литература
и физика. Те намират за важ-
ни и полезни географията и
чуждите езици. Учениците с
успех под 5,20 по-трудно раз-
бират смисъла на изучавано-
то в училище.

Учениците от първи гим-
назиален етап най-често искат
материалът да бъде разглеж-
дан чрез практически приме-
ри и реални житейски ситуа-
ции, необходимо им е и пове-
че време за упражнения, осо-
бено по математика.

Гимназистите признават
опитите на своите учители да
представят учебния материал
по разнообразен начин, за да
бъде възприет по-добре, вклю-
чително чрез използване на
образователни платформи. Ед-
новременно с това, също като
по-малките, те отчитат като
сериозен дефицит липсата на
работа в групи и недо-
статъчното време за разбира-
не и затвърждаване на новите
знания.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Депутатът от “БСП за България”
Петър Кънев

Âëèçàéêè â ñïèðàëàòà
íà ñàíêöèè, íÿìà êàê
ÅÑ äà îñòàíå ïå÷åëèâø,
à ïî-ñêîðî ùå
ïîñòðàäàò âñè÷êè

Имаме разработени десет
варианта с различни сметки за
преизчисление на пенсиите. Ра-
ботната група се е спряла на
предложението с продължаване-
то на инфлационния бонус, кой-
то да компенсира КОВИД-до-
бавката. Това обяви министърът
на труда и социалната политика
Георги Гьоков в тв интервю. По
думите му пенсиите ще бъдат
вдигнати точно с толкова, с кол-
кото реши Народното събра-
ние. Гьоков припомни, че пен-
сиите ще бъдат индексирани по
швейцарското правило плюс
увеличение от 10%.

Гьоков алармира за драстич-
ни разлики между по-отдавна
отпуснатите пенсии и по-нови-
те. “Хора, работили при едни и
същи условия и плащали почти
едни и същи осигуровки, започ-

Запалени са венците, поставени на Братската
могила в Централния парк в Перник по случай
Деня на победата. Сигнал за инцидента е бил по-
даден вчера сутринта в общината и е препратен
към Общинския инспекторат. Образът на Христо
Ботев, който е в центъра на монумента, е почер-
нял от дима.

С червена боя пък е бил залят паметник на
загиналия съветски войник в Радомир Иван Кулев.

Председателят на общинската организация на
БСП в Перник Стефан Кръстев определи акта
като скандален. Георги Георгиев, лидер на БСП в
Радомир, е подал протест в общината и настоява

ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

Îáñúæäàìå äåñåòèíà âàðèàíòà
çà ïðåèç÷èñëåíèå íà ïåíñèèòå
Изключително важно е да бъде направена реформата в ТЕЛК, заяви министърът

ват да получават в пъти различ-
ни пенсии. Това най-много
дразни пенсионерите. Про-
блемът може да се реши като
условно от 1 октомври се пре-
изчислят отново парите за ста-
рост”, подчерта министърът.
Той предлага това да стане със
средномесечния осигурителен
доход за 2021 г., което е най-

справедливо. Сметките показ-
ват 5 млрд. лв. повече от това,
което се плаща в момента, пре-
сметна Гьоков.

“Таванът на пенсиите тряб-
ва да бъде премахнат. Има из-
числени пенсии на над 20 хил.
лв. Съгласявам се той да остане
да съществува, но да бъде дра-
стично вдигнат от 1 юли. Вди-
гайки тавана на 3400 лева, над
него ще останат много малко
пенсионери - под 1000”, пояс-
ни Гьоков.

Министърът съобщи, че со-
циалната подкрепа във вид на
пенсия за инвалидност ще оста-
не, но е много важно да бъде
направена реформата в ТЕЛК.
Причината е, че в момента се
подпомага изключително голям
брой хора с увреждания, вклю-
чително с услуги, от които не се

нуждаят. Гьоков увери, че
държавата няма да прибере па-
рите, просто ще се разпределят
по-справедливо. В петък ще бъде
първата среща със здравното
министерство, за да видим как-
ви ще са предстоящите ни дей-
ствия, отбеляза Гьоков.

Минималната работна запла-
та може да остане 710 лв. или да

бъде увеличена, но няма вари-
ант да стане по-ниска, коменти-
ра той. От министерството са
разработили няколко варианта,
които се въртят около това ми-
нималната заплата да бъде 50%
от средната за страната през
предходната година. “Пресмет-
нали сме, че минималната запла-
та трябва да бъде 770 лв. Фи-

СНИМКА БТА

Комисията по околната среда и водите обсъди на заседание вчера законопроект за
изменение и допълнение на Закона за морските пространства, вътрешните водни
пътища и пристанищата. Председателят на комисията Манол Генов и депутатът от
“БСП за България” и лидер на ПК”Екогласност” Емил Георгиев съгласуват текстовете

нансовият министър не е съгла-
сен да се вдига два пъти в една
и съща година. Силно се надя-
вам, че няма да остане 710 лв.”,
настоя Гьоков.

Намаляването и диференци-
рането на ДДС, както и нулева
ставка за хляба срещат разбира-
не от коалиционните партньо-
ри, но те не приемат тавана на

цените и необлагаемия мини-
мум, който предлагат от БСП,
обясни Гьоков. Той определи
коалиционното споразумение
като желязно. “В него е описа-
но какви плащания правим. Ло-
шото е, че в споразумението
нямаше описани форсмажорни
обстоятелства като войната и
инфлацията”, твърди Гьоков.

Лидерът на общинската ор-
ганизация на ГЕРБ в Бургас
Иван Вълков е задържан. Той е
бил депутат от ГЕРБ в 41-то и
42-то НС. В момента Вълков е
в оставка, тъй като на събрание
на партията в понеделник е от-
казал да бъде номиниран за по-
ста и си е направил самоотвод,
защото бил изморен.

Основната цел на БСП в
управлението е да помогнем на
икономиката и на хората, заяви
депутатът от “БСП за България”
Петър Кънев в радиоинтервю.
По думите му е важно да има
българска индустрия и работе-
ща икономика, която  формира
над 60% от БВП. Държавата
трябва да им помага, защото вся-
ка криза при тях се отразява на
работещите, подчерта Кънев.

Депутатът припомни, че
през последните 5 години е бил
председател на Комисията по
икономическа политика в пар-
ламента, която на всеки три
месеца е изслушвала отчета на
Междуведомствената комисия.
Много добре съм запознат с
правилата, че решенията за из-
нос на оръжие не могат да се
вземат еднолично, поясни

Îñêâåðíèõà ïàìåòíèöè
íà àíòèôàøèñòè â Ïåðíèê è Ðàäîìèð

за поставяне на камери в градината на младежкия
дом, където е паметникът.

Актовете на оскверняване на паметници и па-
метни плочи в региона не са единични. Братската
могила в Перник бе поругана и през декември
миналата година. С черни надписи бе надраскан
ликът на Христо Ботеви и изписаните на паметни-
ка имена на антифашисти. Мемориалът е издигнат
в памет на загиналите във Втората световна война.

Преди време с черна боя бе залята паметната
плоча на гроба на партизанката Виолета Якова в
Радомир, надраскани с боя бяха и паметници на
антифашисти, синдикални дейци в Перник.

Ïîëèöèÿòà àðåñòóâà ëèäåð íà ÃÅÐÁ â Áóðãàñ
Задържането е станало на

входа на кв. Сарафово във фир-
мен автомобил, шофиран от
друг. Колата е била щателно
претърсена. Очевидци, цитира-
ни от бургаския сайт “Флагман”,
разказват, че тя е била буквално
изтърбушена от експерти, кои-
то са взели проби дори от ре-
зервната гума. Полицаи от сек-

тор “Криминална полиция” в
ОДМВР в Бургас са блокирали
и триетажната къща на родите-
лите на Вълков.

Според източници на “24
часа” Вълков е задържан заради
криминално престъпление,
свързано с палеж на колата на
мъж, който имал отношения с
приятелката на бившия депутат.

ПЕТЪР КЪНЕВ:

Îñíîâíàòà öåë íà ÁÑÏ
å äà ïîìîãíåì íà õîðàòà
è íà èêîíîìèêàòà

Кънев. В комисията има пред-
ставители на 6 ведомства - в
това число на военното разуз-
наване, ДАНС, Министерство-
то на отбраната и други, комен-
тира той ситуацията с експорта
на боеприпаси и обвиненията на
президента Радев в тази насока.
Кънев подчерта, че мнозинство-
то наши сънародници са против
износа на оръжия, каквато е и
позицията на БСП.

“Коалицията я има и ще
продължи да я има. Тя е изклю-
чително сложна и наистина се
чудя Корнелия Нинова как из-
държа, защото по най-дребни по-
води възникват проблеми”, обяс-
ни Кънев. Опозицията винаги ще
намира начин как да обясни, че
правителството се клати и идват
избори, но това едва ли ще се
случи скоро, категоричен е той.
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Шест случая на домове за
възрастни хора, които работят
без лиценз, са засекли при про-
верки от Агенцията за качест-
во на социалните услуги от на-
чалото на 2022 г. Това съобщи
заместник-министърът на тру-
да и социалната политика
Иван Кръстев по повод пожа-
ра във варненски дом, при кой-
то загинаха четирима души.

Ден по-рано стана ясно, че
домът е работил с отнет ли-
ценз, въпреки че собственикът

Не е открит хепатит с не-
изяснена етиология в пробата
от детето от Бургас, заяви
проф. Ива Христова, дирек-
тор на Националния център
по заразни и паразитни боле-
сти. Става дума за дете на 4
години, което беше прието на
29 април в МБАЛ в Бургас
със съмнение за хепатит с не-
изяснен произход.

По думите на проф. Хри-
стова случаят е бил съмни-
телен, защото изискванията,
които има към лаборатории-
те за изпращане на пробите,

Измервания показват нездра-
вословно високи нива на азотен
диоксид в много точки на град
София, където има висока кон-
центрация на хора - жилищни
зони, райони с офис пространст-
ва и бизнес сгради, основни спир-
ки на градския транспорт. Това
показва серия от целогодишни
измервания на въздуха в столи-
цата, проведени от “За Земята”.
Изследванията показват сериозно
разминаване между официалните
данни за замърсяването с азотен
диоксид и реалната ситуация в
различни части на града. Нов

Румен Радев подписа указ, с който назначи репорте-
ра от БТВ Габриела Наплатанова-Русева за член на СЕМ
от квотата на президента. Тя има магистърска степен от
Факултета по журналистика и масова комуникация на
СУ “Св. Климент Охридски”, където завършва специал-
ността “Връзки с обществеността”. В същия факултет е
хоноруван преподавател в периода 2015-2017 г. Има
обучения по програмата IREX на Държавния департа-
мент на САЩ и Европейския център за сигурност
“Джордж Маршал”, както и участия в множество медий-
ни програми на американската мисия в НАТО.

През 2019 г. Наплатанова защитава дисертация на
тема “Управление на медийните ефекти и медийните
операции по време на въоръжен конфликт” във Воен-
ната академия “Г.С.Раковски”, факултет “Национална
сигурност”.

Наплатанова е работила като старши репортер в
БТВ от самото създаване на телевизията през 2000 г.
Отразява теми, свързани с вътрешната и външната
политика на България, проблеми в сферата на сигур-
ността и отбраната, въоръжени конфликти на Балкани-
те, Ирак и Афганистан. Автор е на няколко десетки
документални проекти на външнополитически и воен-
ни теми, свързани с НАТО, киберсигурността, защита-
та на данните и проблемите на бежанците.

Наплатанова е носител на многобройни награди и
отличия за журналистическата си работа и документал-
ните си проекти. Владее английски, ползва френски и
руски език. Омъжена е с две деца.

Кметът на Русе Пенчо Милков и Агнес Монфре, ръководител на ГД “Регионална и селищна
политика” към Европейската комисия за географски регион България, Хърватска, Словения,
се срещнаха, за да поставят началото на комуникационната инициатива “Европа в моя регион”

му е глобяван и са били сези-
рани прокуратурата и други
държавни органи. Оказва се,
че това не е прецедент и има
и други подобни домове, кои-
то продължават да функцио-
нират, въпреки че не покри-
ват стандартите за предоста-
вяне на социални услуги, а ин-
ституциите не са ефективни в
затварянето им.

Запитан имало ли е проти-
вопожарна система в старчес-
кия дом и защо тя не се е за-

действала,  Кръстев уточни, че
е имало две проверки както от
Регионалната здравна инспек-
ция, така и от службите на
МВР - противопожарна безо-
пасност и охрана. Те са кон-
статирали нарушения, за кое-
то е информирана Окръжната
прокуратура във Варна.

Кръстев съобщи, че
списъкът с лицензираните до-
ставчици на социални услуги е
публикуван на интернет стра-
ницата на Агенцията за каче-

ство на социалните услуги, и
призова хората да проверяват
в него дали избрания от тях
доставчик отговаря на изиск-
ванията на закона. Той при-
помни, че само за последните
по-малко от 12 месеца агенци-
ята е санкционирала няколко
пъти частния доставчик на со-
циални услуги “А-2017”, кой-
то управлява дома за стари
хора “Свети Георги” във Вар-
на. В него при пожар загинаха
четири души. “Глобите са меж-

ду 4000 и 7000 лв. Засилените
проверки продължават”, увери
заместник-министър Кръстев.

В края на този месец се
очаква да влезе в сила и нова
наредба за качеството на со-
циалните услуги, която да даде
още по-ясни критерии по
въпроса какви точно трябва да
бъдат изискванията към достав-
чиците, предоставящи различ-
ни видове социални услуги.

Коментар на стр. 8

Øåñò äîìà çà âúçðàñòíè
ðàáîòåëè áåç ëèöåíç
Здравната инспекция и пожарната са установили нарушения
в подпалената социална институция във Варна

Ðàäåâ íàçíà÷è
Ãàáðèåëà
Íàïëàòàíîâà
çà ÷ëåí íà ÑÅÌ

Ñòîëè÷àíè äèøàò âðåäíè íèâà
îò àçîòåí äèîêñèä

Íÿìà ñëó÷àé íà îñòúð
õåïàòèò ïðè äåòå ó íàñ

доклад на екологичната организа-
ция сочи, че в 19 от общо 27
избрани точки за изследване сред-
ногодишните стойности са над за-
коновата норма. Причината
замърсяването да не бъде офици-
ално констатирано досега се ко-
рени в разполагането на автома-
тичните измервателни станции
далеч от пътното платно и в не-
подходящи райони на града.

По-високо замърсяване се
наблюдава в близост до натова-
рени улици и булеварди. Това
не е изненадващо, тъй като ос-
новният източник на азотен ди-

оксид в градовете по принцип
са автомобилите с двигатели с
вътрешно горене. София не пра-
ви изключение.

Вдишването на въздух с ви-
сока концентрация на азотен ди-
оксид може да раздразни диха-
телните пътища. Краткотрайни-
те излагания на високи нива
могат да влошат здравословното
състояние на хора с дихателни
заболявания, особено астма, ко-
ето води до поява на кашлица,
хрипове, затруднено дишане,
посещения в спешните отделе-
ния, прием в болница.

са много широки. Целта на
тези изисквания е да можем
да се ориентираме диагнос-
тично, обясни тя.

“Центърът е готов за уточ-
няване на други проби, ако има
такива. По принцип трябва да
се знае, че трябва да се търси
тежко засягане на черния дроб.
Единични са случаите в света,
които се докладват към момен-
та, защото са прецизирани изи-
скванията към това кои случаи
да се докладват”, обясни проф.
Христова и призова за висока
лична хигиена.
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Министерството на енергетиката проверява
“Булгаргаз” заради ценообразуването

Закритото заседание на
Комисията за енергийно и
водно регулиране (КЕВР), на
което трябваше да бъде
утвърдена цената на природ-
ния газ за май, се отлага. От
регулатора съобщиха, че Ми-
нистерството на енергетика-
та е влязло на проверка в
“Булгаргаз” относно ценооб-
разуването. Тя трябва да при-
ключи на 12 май, след което
ще се решава. Това е поредно
отлагане на фиксирането на
цена, което според разпоред-
бите трябва да се случва на
1 число всеки месец. На база

на тази цена предприятията,
особено тежката индустрия,
прави своите разчети за дей-
ността си и себестойността
на продуктите си.

КЕВР очаква на 13 май да
получи окончателното заявле-
ние на обществения доставчик
с актуални данни за ценооб-
разуващите елементи на при-
родния газ за май 2022 г. Не-
посредствено след това енер-
гийният регулатор ще насро-
чи заседание за утвърждаване
на окончателната цена на
“Булгаргаз” за този месец, се
казва в съобщението.

В началото на месеца
Българската федерация на ин-
дустриалните енергийни кон-
суматори (БФИЕК) излезе с
позиция, че е невъзможно да
се работи по този начин -
регулаторът да определя це-
ната на природния газ със
задна дата. И тази реакция
дойде, когато бе обявено, че
цената ще се определи на 10
май заради спирането на ру-
ския газ на 27 април. Пред-
приятията реално почти по-
ловин месец ще трябва да
работят без ясни цени на
суровините си, което пречи

на бизнес плановете им. За
газостанциите пък е проблем,
че трябва да фактурират на
стари цени, които ще се про-
менят със задна дата.

На 8 април “Булгаргаз”
внесе предложение за 35%
поскъпване на суровината, а
това беше преди решението
на Русия да спре подаването.

Омбудсманът Диана
Ковачева сезира министъ-
ра на енергетиката Алек-
сандър Николов за мно-
жеството жалби на граж-
дани, които постъпват в
институцията на омбуд-
смана срещу високите и
неразбираеми сметки,
свързани с топлинната
енергия от сградните ин-
сталации.

Ковачева изброява
основните от тях. Една-
та е, че не се намалява
инсталираната мощност с
мощността на радиато-
рите, за които има нулев
отчет за отчетния сезон,
при изчисляване на коли-

Ïðîìÿíà â íàðåäáàòà çà ñãðàäíàòà
èíñòàëàöèÿ ïîèñêà Äèàíà Êîâà÷åâà

Местните общности се нуждаят от по-голямо
внимание и подкрепа от останалите по-
развити региони в Европа. За тях организираме
изложение на продукти в центъра на град
Бургас, което имаме амбиция да се превърне в
традиционно, каза министърът на земеделието
Иван Иванов на международното събитие,
посветено на 30-годишнината от прилагането
на подхода ЛИДЕР

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО

Повече от 110 млн.
лв. вече са разплатени на
фирмите по старите
държавни задължения за
текущи ремонти и
поддръжка на републи-
канските пътища. Това
съобщи министърът на
регионалното развитие
Гроздан Караджов пред
ресорната парламентар-
на комисия. По думите
на министъра процеду-
рата по разплащане към
фирмите се ускорява и
до десетина дни може да
бъдат изплатени догово-
рените 655 млн. лв. Това
е 50% от общата дължи-
ма към изпълнителите
сума за вече извършени
текущи ремонти и
поддръжка. Разплащане-

19% ðúñò íà
ïðîìèøëåíîòî
ïðîèçâîäñòâî

През март 2022 г. промишленото производство в
България нараства с 19% спрямо третия месец на 2021
г. Това е най-сериозният ръст от април 2021 г., като
оттогава насам тенденцията е положителна. Това става
ясно от данни на Националния статистически институт
(НСИ).

Спрямо февруари 2022 г. промишленото производст-
во се увеличава през март с 5%. През втория месец от
годината увеличението на месечна база бе едва 0,3%.

Според НСИ повишението на индекса на годишна
база идва от ръста на производството и разпределението
на електрическа и топлоенергия и газ - с 51,1%, в добив-
ната промишленост - с 19,4%, и при преработващата
промишленост - с 13,3%. Огромен ръст в преработваща-
та промишленост спрямо съответния месец на предход-
ната година се наблюдава при производството, некласи-
фицирано другаде - с 95,7%, производството на напитки
- с 44,7%, производството на дървен материал и изделия
от него, без мебели - с 36,7%, производството на ком-
пютърна и комуникационна техника, електронни и оп-
тични продукти - с 24%, производството на химични
продукти - с 23,5%. Най-голямо намаление е отчетено
при производството на лекарствени вещества и продукти
- с 9,3%, производството на превозни средства, без авто-
мобили - с 6,7%.

сградната инсталация,
каквато възможност е
дадена на Общото събра-
ние на етажните собст-
веници, чрез избрано от
него лице. Логично е, ако
такова измерване е
възможно, всички други
варианти за определяне
на енергията от сградна-
та инсталация да отпад-
нат, пише омбудсманът.
Под въпрос е коректни
ли са ограниченията,
съгласно които избрана-
та от общото събрание
на етажните собствени-
ци стойност за процент
сградна инсталация не
може да бъде по-малка от

20% и по-голяма от 40%
от количеството топлин-
на енергия за отопление
на сгради - етажна соб-
ственост, е друга от ос-
новните жалби. Предо-
ставянето на информа-
ция на битовите клиенти
за ефективността на топ-
лоснабдителната услуга в
сградите е затруднено,
пише Ковачева.

Омбудсманът настоя-
ва за становище в кратък
срок от енергийното ми-
нистерство, в чиито пра-
вомощия е контролът по
повод жалби или сигнали
от граждани и промяна-
та на наредбата.

чеството енергия от
сградната инсталация.
Към момента липсват
правила и методика за
реално измерване на ко-
личеството топлинна
енергия, отдадена от

Ïúòíèòå ñòðîèòåëè
ïîëó÷èëè
íàä 110 ìëí. ëâ.
ïî ñòàðè çàäúëæåíèÿ

Диана Ковачева

то става възможно бла-
годарение на решението
на Народното събрание,
обнародвано на 26 ап-
рил. По думите на Кара-
джов само за един ден са
разплатени 30 млн. лв. и
ако се върви с това тем-
по, до 10 дни очаква па-
рите да са по сметките
на фирмите. Тази година
основни ремонти на
пътища ще се правят само
на места, за които има
проектна готовност, каза
министърът. Става дума
за два типа обекти за ос-
новен ремонт - с изцяло
готова и годна техничес-
ка документация и избран
изпълнител, и други, за
които сега са обявени
обществени поръчки.

ÊÅÂÐ îòëîæè ðåøåíèåòî
çà öåíàòà íà ãàçà
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çà öåíàòà íà ãàçà

Превозвачи протестираха вчера в различни
градове на страната. Те се заканиха, че
на 18 май ще спрат автобусните превози
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Финансовото министерство пое още триста милиона
лева нов дълг, става ясно от резултатите от проведения
аукцион. Така общата нова задлъжнялост от началото на
годината достига 1,8 милиарда лева. Новият дълг е за кни-
жа със срочност от три години и половина, а среднопре-
теглената доходност е 1,33 на сто. Тя е по-висока от про-
ведените аукциони за същите книжа по-рано през година-
та, като през април доходността бе 0,88, а през март - 0,55
на сто. Традиционно най-голям интерес към книжата са
проявили банките, следвани от пенсионните фондове. По
закон тази година страната ни може да поеме нов дълг от
7,3 милиарда лева. С част от тях трябва да бъдат покрити
стари задължения, като вече през годината бе направено
голямо погашение на лихви и главници.

Министерството на финансите подготвя международна
емисия дълг, която ще е вероятно с два транша. Вече са пус-
нати офертите на банките, каза вицепремиерът и министър на
финансите Асен Василев по време на блиц контрол в Комиси-
ята по бюджет и финанси в Народното събрание. Дотогава
МФ няма намерение да излиза на вътрешния дългов пазар.

Äúðæàâàòà ïîå íîâ
äúëã îò 300 ìëí. ëâ.

Кабинетът “Петков” об-
мисля намаляване на цените
на горивата, като премахне
акциза на природния газ, из-
ползван за моторно гориво.
Предвижда се и понижаване
на ДДС за доставки на синьо
гориво от 20 на 9%. Друга
мярка, която се обмисля, е, че
всеки гражданин ще може да
ползва месечни отстъпки при
зареждане на автомобила си в
порядъка на стотинки до до-
стигане на конкретен лимит,
който в момента се уточнява.
Това са част от антиинфлаци-
онните мерки от продължилия
близо три часа извънреден ек-
спертен съвет, свикан от ви-
цепремиера Асен Василев в
понеделник вечерта. Те бяха
обявени от депутата от
“Продължаваме Промяната”
Венеция Ангова. От думите й
стана ясно, че мерките за бор-
ба с инфлацията ще струват
на държавата над 1,5 млрд. лв.

“Пакетът е на стойност над
милиард и половина. В него
има мерки, като например -
обсъжда се отпадане на акциза

Обмисля се и намаляване
на ДДС от 20 на 9% за достав-
ки на природния газ, използ-
ван за моторно гориво. “Така
правителството ще подпомог-
не гражданите, като им осигу-
ри отстъпка от цените на го-
ривата”, каза Ангова.

Друга мярка е, че всеки
гражданин, който зарежда ко-
лата си, ще може да използва
месечно отстъпка независимо
от горивото, което ползва. От
думите на Ангова стана ясно,
че това ще е компенсация за
крайните физически потреби-
тели и ще е под формата на
отстъпка всеки месец. Депу-
татът изрази надежда
отстъпката да е “няколко де-
сетки стотинки”.

Ден по-рано социалният
министър Георги Гьоков обя-
ви, че антипандемичната добав-
ка към пенсиите срещу КО-
ВИД-19 в размер на 60 лв. ще
бъде запазена, като вече ще се
нарича “инфлационна добав-
ка”. Подобна добавка се об-
мисля и за семействата с деца
до 18 години.

Îáìèñëÿò îòñòúïêà ïðè
çàðåæäàíå íà àâòîìîáèëà
Това е сред антикризисните мерки на правителството на обща стойност 1,5 млрд. лв.

на природния газ, използван
като моторно гориво. Това за-
сяга всеки гражданин, който

кара колата си на газ. Тази
мярка ще струва около 5,6 млн.
лева на държавата, но ще под-

помогне всички домакинства,
които карат колата си на газ”,
каза Венеция Ангова.

Европейската банка за възстановяване и разви-
тие (ЕБВР) понижи отново прогнозата си за расте-
жа на българската икономика през 2022 г., наред с
прогнозите за другите икономики в региона, в кой-
то банката действа, с оглед на негативните после-
дици от продължаващата руска инвазия в Украйна
и последвалите я западни санкции спрямо Москва,
които водят до все по-силен инфлационен натиск.

В новия си майски доклад ЕБВР вече очаква
БВП на България да се повиши през настоящата
година с едва 2,5% при прогноза от март за иконо-
мически растеж с 2,8%, и след като през ноември
2021 г. (преди войната в Украйна) банката прогно-
зира нарастване на българския БВП с 4,4%.

За 2023 г. банката прогнозира известно ускоря-
ване на растежа, като БВП на нашата страна се
очаква да се повиши с 3% - низходяща ревизия
спрямо прогнозата през март за експанзия с 3,6%.
Според ЕБВР обаче рисковете за прогнозата за 2023
г. са във възходяща посока (за по-добър растеж) в
случай на по-бързо нормализиране на инфлацията
и на стабилни инвестиции.

ÅÁÂÐ îòíîâî âëîøè ïðîãíîçàòà ñè çà Áúëãàðèÿ

Партньорите от управляващата коа-
лиция постигнаха съгласие целевата дата
за присъединяването на България към ев-
розоната да остане 1 януари 2024 г., а
Националният план за въвеждане на ев-
рото да влезе за обсъждане в парламента.
Това се разбра след продължилия близо
три часа извънреден експертен съвет по
темата, свикан от вицепремиера Асен Ва-
силев. Министърът на иновациите и рас-
тежа Даниел Лорер пък заяви, че е много
възможно на ниво Европейски съюз да
има промени в критерия за инфлацията,
защото тя е много висока в целия ЕС, и
тогава България ще го покрие с лекота.

“Стигнахме до извода, че трябва да се
изпълни това, което е записано в коали-
ционното споразумение преди 5 месеца.

Äàòàòà çà ïðèåìàíå íà åâðîòî îñòàâà 1 ÿíóàðè 2024 ã.
Там се казва, че Министерството на фи-
нансите и БНБ трябва да изготвят подро-
бен анализ за ползите и проблемите при
въвеждането на еврото, както и послед-
ствията от това”. Това заяви народният
представител от “БСП за България”
Петър Кънев по БТВ.

Няма да се справим с единия от кри-
териите за еврозоната, който е инфлаци-
ята. Цялата ни икономика не е готова.
Имаше много работа, която да се свърши,
коментира пред БТВ финансистът Геор-
ги Кадиев. Цялата работа е сбъркана още
от правителството на Бойко Борисов и
финансовия министър Владислав Гора-
нов, смята Кадиев. Според него още то-
гава са прикрити недостатъците на вли-
зането в еврозоната.

Ние технически сме в еврозоната, не
знам защо хората не го разбират, твърди
финансовият експерт Любомир Дацов.
Според него, ако има политическо съгла-
сие, до 2024 г. може да се свърши много.

“Има натрупан много опит в толко-
ва страни, които са преминали от пла-
ващ курс, какъвто не е случаят с Бълга-
рия, към една стабилна валута, каквато
е еврото. Това внушение, че ще има
закръгляне на цените нагоре, не е вярно.
И да има нещо подобно, то ще трае само
два месеца и търговците, които го пра-
вят, скоро ще разберат, че не върви”,
заяви банкерът Левон Хампарцумян
пред Нова телевизия. По думите му
страната ни ще има само дивиденти от
въвеждането на еврото.

Въпросът с Националния план за
въвеждане на еврото беше предвиден
като точка за одобрение в дневния ред на
Министерския съвет, но същия ден от
“Има такъв народ” поискаха преди при-
емането му той да бъде обсъден в парла-
мента с мотива, че става въпрос за поли-
тически и икономически проект, който
зависи от правителството, но и от зако-
нодателната роля на парламента.

Неотдавнашното предложение на Европей-
ската комисия за намаляване на зависимостта на
ЕС от газ и неотдавнашното спиране на достав-
ките на газ за България и Полша накараха ЕБВР
да разглежда хипотетичен сценарий, при който
много икономики в регионите на банката, вклю-
чително българската, напълно да се отклонят от
вноса на газ от Русия.

Банката отбелязва, че по-високите цени на
енергията и ограничените газови доставки, от
една страна, и значителни инвестиции, необхо-
дими за преминаване към алтернативни енер-
гийни източници, от друга страна, могат да до-
ведат до по-бавния от досега очакван растеж
както на българската, така и на икономиката в
целия югоизточен регион. Друг ключов канал за
смущения от войната в Украйна е повишената
инфлация, тъй като българските потребители ще
бъдат относително по-засегнати от тези в други
страни от ЕС от по-високите цени на храните и
енергията, предвид ниските средни нива на до-
ходи, отбелязва в майския си доклад ЕБВР.
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Исторически ден след седем десетилетия на пълна изола-
ция нарече премиерът на РСМ Димитър Ковачевски решени-
ето от 9 май на Вселенската патриаршия да признае църквата
на Република Северна Македония под името Охридска архи-
епископия.

“Изказвам дълбоката си благодарност на Негово Божест-
вено Светейшество Вселенския патриарх Вартоломей, който
извърши велико дело, прояви голяма грижа към великия пра-
вославен народ и Вселенската патриаршия с този акт и
потвърди, че стои на своята историческа мисия и отговор-
ност”, написа Ковачевски във Фейсбук.

В съобщението на Вселенската патриаршия се уточнява,
че се оставя на Сръбската православна църква да уреди адми-
нистративните въпроси с църквата на РСМ, като се посочва,
че се изключва използването на понятието “македонски” или
каквато и да е производна на думата “Македония”.

Решението на Вселенската патриаршия не означава предо-
ставяне на автокефалност, отбелязва гръцкият вестник “Кати-
мерини”.

Ñðåùà â Ñîôèÿ
íà Ñâåòîâíàòà áàíêà
Вашингтон подкрепя усилията на българското
правителство в борбата с корупцията

Президентът Румен Радев е на посещение в Чехия по покана на колегата си Милош Земан. Освен войната
в Украйна и проблемите в Европа, държавните глави ще обсъдят задълбочаване на двустранното
сътрудничество, перспективите за развитие на търговията, икономическите отношения, туризма

СНИМКИ БТА

Среща на Световната бан-
ка с правителството в София
договориха премиерът Кирил
Петков и президентът на
международната финансова
институция Дейвид Малпас
по време на посещението на
българския министър-предсе-
дател в централата на СБ във
Вашингтон. Детайлите по ор-
ганизацията на събитието
предстои да бъдат уточнени,
съобщиха от Министерския
съвет.

С изпълнителния дирек-
тор на Нидерландската група
в СБ Кун Давидзе Петков
обсъди възможностите за
предоставяне на техническа

помощ в подкрепа на рефор-
мите у нас, за инфраструкту-
ра, здравеопазване и проекти
по линия на Плана за възста-
новяване и устойчивост.

Войната в Украйна и
теми от енергийната сфера
също бяха във фокуса на
срещата на Петков с Малпас
и Давидзе.

Силна подкрепа за усили-
ята на България в борбата с
корупцията получи Кирил
Петков по време на срещите
му в Държавния департа-
мент. Премиерът запозна до-
макините с мерките на каби-
нета за изкореняване на ко-
рупцията, както и със стъпки-

те на правителството за
съдебна реформа. Акцент бе
поставен върху осигуряване-
то на енергийната независи-
мост на България и диверси-
фикацията. Кирил Петков
изтъкна усилията на кабине-
та да бъдат намерени дългос-
рочни решения, които да да-
ват сигурност и стабилност
след прекратяването на до-
ставките от “Газпром”.

От американска страна бе
приветствана подкрепата на
България за Украйна. Преми-
ерът потвърди българската
позиция и отбеляза хумани-
тарната помощ, която оказ-
ваме на Киев, както и реше-

нието за предоставяне на во-
енно-техническа помощ.

Съветникът по национал-
на сигурност Джейк Съливан
подчерта солидарността на
САЩ с България. Двамата
обсъдиха важността да бъдат
насърчавани стабилността и
просперитетът на Западните
Балкани, съобщи правителст-
вената пресслужба.

Заедно с Кирил Петков
във Вашингтон бяха ми-
нистърът на енергетиката
Александър Николов, ми-
нистърът на отбраната Дра-
гомир Заков и заместник-ми-
нистърът на външните рабо-
ти Велислава Петрова.

44 затворници загинаха,
а 10 бяха ранени при сблъсъци
между враждуващи банди в
Еквадор. Стотина задържани
успяха да избягат по време на
размириците. В затвора
“Беявиста” с капацитет 1200
места са изтърпявали наказанията
си 1700 души

Ìåöîëà ïðèçîâà çà îùå
íàòèñê çàðàäè ðóñêèÿ ãàç

Председателят на Европейския парламент Роберта Ме-
цола е посъветвала активистите за климата, че “трябва да
бъдат по-гръмогласни” и да окажат натиск върху Герма-
ния, ако искат ЕС да забрани вноса на руски газ, пише
европейската редакция на американския вестник “Поли-
тико”.

“Трябва да сте по-гръмогласни... към лидерите на пра-
вителствата, вашите премиери”, заяви тя на специална
конференция за отбелязване на Деня на Европа в Стра-
сбург.

В отговор на въпрос на участнички в кампанията от
Полша върху кои страни трябва да се съсредоточат, тя
каза: “Всички, но Германия е номер едно”.

От Министерството на външните работи на Германия
не коментираха материала в “Политико”.

Мецола каза още, че не вярва Виктор Орбан да бло-
кира напълно забраната за петрол. По-рано унгарският
премиер заяви, че страната се нуждае поне от пет годи-
ни, за да се откаже от руския петрол.

Дипломат №1 на Австрия
на визита в РС Македония

Австрийският министър на

външните работи Александър Ша-

ленберг ще посети Република Се-

верна Македония, където ще обсъди

с колегата си Буяр Османи процеса

на евроинтеграция на страната. В

интервю за БНР той изрази очак-

ване споровете между Скопие и

София скоро да бъдат решени.

Осъдиха бившия френски
премиер Фийон

Бившият френски премиер

Франсоа Фийон бе осъден и на втора

инстанция по аферата “Пенелъпи-

гейт”. Скандалът бе във връзка с

фиктивното назначаване на съпру-

гата му за асистент в парламен-

та, за което за 15 години тя е

получила стотици хиляди евро, без

да върши никаква работа. Апела-

тивната инстанция намали присъ-

дата му от 5 на 4 години лишаване

от свобода с 3-годишен изпитате-

лен срок след това. Съпругата му

Пенелъпи е осъдена на 2 години

условно. Двамата трябва да

възстановят 800 000 евро на На-

ционалното събрание и да платят

глоби по 375 000 евро.

Юнионистите ще
блокират съставянето
на кабинет в Северна
Ирландия

Демократичната юнионистка

партия ще блокира сформирането

на ново правителство в Северна

Ирландия, докато не бъде променен

или премахнат Протоколът за

провинцията, уреждащ търговия-

та след Брекзит. Ако до 6 месеца

не бъде сформирано правителство,

трябва да има нови парламентар-

ни избори.

Синът на диктатора
Маркос стана президент
на Филипините

Фердинанд Маркос-младши е но-

вият президент на Филипините

след преброени 98 на сто от бю-

летините от проведените избори в

страната. Той бе в изгнание в

Хавай със семейството си по време

на народното възстание през 1986

г., сложило край на автократично-

то 20-годишно управление на него-

вия баща, и бе член на Конгреса и

Сената след завръщането си в

родината през 1991 г.
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АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Безизходица

Нуждата и безизходи-
цата са най-верните
спътници на недалновид-
ните решения, които по-
някога имат трагичен
край. Те са водачите и на
много българи, които
търсят начини да помог-
нат на своите близки

възрастни хора в послед-
ния етап от живота им.
Именно отчаянието ги
праща в различни съмни-
телни домове, в които не-
квалифициран персонал
поема отговорността за
сродниците им.

Вероятно безсилието
на близките е и причина-
та четирима възрастни да
загинат в подпаления дом
във Варна преди дни. За-
щото, ако имаше до-
статъчно държавни соци-
ални институции и ако
частните лицензирани
домове бяха на поноси-
ми цени, днес нямаше да
съществуват нерегламен-
тирани заведения с пре-
тенции за адекватна гри-
жа за болни и възрастни
хора. Затова и последни-

те дни се изброяват ре-
гистрираните законона-
рушители, известни на
всички, но неуловими за
реален контрол. А кой
знае колко са онези, не-
установените, в които не
стават пожари, а висока-
та смъртност не се хва-
ща от никого.

Много е лесно обаче
да се каже, че чиновнич-
ката Х от институцията
Y не си е свършила ра-
ботата по издирването и
контрола на незаконни
услуги, предоставяни на
най-уязвимите хора.
Публичното заклеймя-
ване на лошите практи-
ки, които водят до тра-
гични последици, е също
толкова безрезултатно,
колкото и затварянето

на очите.
Проблемът с грижата

за немощните и болни
възрастни в залеза на жи-
вота им е толкова много-
пластов, че няма да се
реши с глоби и затваряне
на незаконно работеща
къща. Той е свързан и с
отговорността на близки-
те, и с желанието им за
подкрепа, и с възможно-
стите, които им се пре-
доставят и от държавни-
те, и от частните инсти-
туции. Нужна е не само
всеобхватна държавна
политика, но и лична
обществена ангажира-
ност, които да изградят
общия дом на нуждае-
щите се. А не само по-
знатата до болка лако-
мия за печалба...

Деси ВЕЛЕВА

ДЕН НА БИБЛИОТЕКАРЯ. Празнува се официал-
но у нас от 2006
г. след решение
на МС. Датата
първоначално е
отредена от
БПЦ за чества-
не на славянски-
те първоучите-
ли - светите
братя Кирил и Методий. От 1851 г. се отбелязва и
като празник на българската просвета. За първи
път е честван в Пловдив по инициатива на Найден
Геров в Епархийското класно училище. С промяна-
та на календара честването се премества на 24
май - Ден на светите братя Кирил и Методий, на
българската азбука, просвета и култура и на сла-
вянската книжовност. На 11 май Националната
библиотека “Св. св. Кирил и Методий” има патро-
нен празник.

ПРАЗНИК НА ЛОВЕЧ. Местният учител по
пеене Панайот Пипков е автор на мело-
дията на химна “Върви, народе възроде-
ни”. Дълги години тук са се провеждали
т.нар. Люлякови тържества през май.
Това е послужило като повод от 1992 г.
градската общественост на Ловеч да
избере за празник на града 11 май.

ПРАЗНИК НА ШУМЕН. Денят на светите бра-
тя Кирил и Методий се отбелязва
в Шумен за първи път през 1813 г.,
а 11 май е утвърден за Ден на
Шумен през 2000 г. Тогава е приет
химнът на града “Оттука започва
България” по текст на Антонин
Горчев, музика на Хачо Мисакян и в
изпълнение на Асен Масларски.

1720 - РАЖДА СЕ БАРОН МЮНХАУЗЕН (УМИ-
РА 1797 Г.). Карл Фридрих Йерони-
мус, Фрайхер фон Мюнхаузен, е ле-
гендарен разказвач на измислени
истории. Името му става нарица-
телно и се употребява за хора, ко-
ито разказват невероятни истории
и небивалици. През 1785 г. е издаде-
на книгата “Приключенията на ба-
рон Мюнхаузен”.

1840 - РАЖДА СЕ СТЕФАН КАРАДЖА, ЧЕТНИ-
ЧЕСКИ ВОЙВОДА (УМИРА 1868 Г.). Рожденото му
име е Стефан Тодоров Димов.
Участва в Първата и Втората
българска легия в Белград. Заед-
но с Хаджи Димитър премина-
ва Дунава начело на чета от 129
души. Тежко е ранен в бой с по-
робителите. Полумъртъв е из-
правен пред извънреден съд и
осъден на смърт чрез обесване.
Умира от раните си в Русен-
ския затвор. Погребан е от баба
Тонка Обретенова.

1897 - УБИТ Е АЛЕКО КОНСТАНТИНОВ, ПИ-
САТЕЛ И ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1863 Г.). Известен с
псевдонима Щастливеца. Най-популярните му про-
изведения са сборникът от разкази
“Бай Ганьо”, пътеписът “До Чика-
го и назад” и колоритните фейле-
тони “Страст”, “Честита Нова
година” и др. По негова инициати-
ва на 26 и 27 август 1895 г. на Чер-
ни връх е основан Българският ту-
ристически съюз.

1981 - УМИРА БОБ МАРЛИ, ЯМАЙСКИ ПЕВЕЦ
И МУЗИКАНТ (Р. 1945 Г.). Най-известният изпълни-
тел на реге, който популяризира този
жанр извън Ямайка. Прави първите си
стъпки в музиката в началото на 60-те
години на миналия век. През 1974 г. гру-
пата му добива световна популярност.
Славата му се разпростира още повече,
когато една от песните на Боб е изпълнена от
английския китарист Ерик Клептън.

На кого пречи...
От стр. 1

Но направи донякъде
успокоително уточнение:

“Трябва ясно да заявя
- един от пътищата за тези
реформи е свикването на
Конвент за преразглежда-
не на договорите. Това е
предложение на Европей-
ския парламент и аз го
одобрявам.”

Макрон всъщност се
позова на продължило
една година допитване
до европейските гражда-
ни, по време на което те
даваха предложения за
промени в политиките
на Общността. И едно от
предложенията е за пре-
махване на инструмента
на ветото, позволяващо

на всяка страна да бло-
кира решения, които не
са в нейна полза.

Тук няма спор кой
печели от ветото при взе-
мане на колективни реше-
ния - това са страните с
по-скромен стопански и
демографски потенциал,
една от които е България.

Реакцията на засегна-
тите не закъсня. 13 стра-
ни членки на Европей-
ския съюз отхвърлиха
призивите за промяна в
договорите на ЕС с без-
прецедентна декларация
в Туитър.

В публикация от ака-
унта на датската дипло-
матическа мисия в ЕС те
заявяват, че не подкрепят
“необмислени и прибър-

зани опити за започване
на такава процедура”.

13-те държави са
България, Дания, Естония,
Латвия, Литва, Малта,
Финландия, Полша, Румъ-
ния, Словения, Хърватия,
Чехия и Швеция.

Тревожният сигнал към
България e ясен. Отказът
на София да вдигне ветото
върху преговорния процес
със Скопие (заради ан-
тибългарската кампания и
присвоеното културно-ис-
торическо наследство) е
сред причините за инициа-
тивата на френско-герман-
ския тандем.

Ако Париж и Берлин
премахнат правото на
вето, от това ще постра-
да не само България, ко-

ято ще бъде принудена да
капитулира пред македо-
низма, но и страни от
т.нар. периферия на
Съюза. Тогава “големи-
те” в ЕС ще налагат во-
лята си над “малките”,
без вторите да могат да
оспорят неизгодни за тях
решения.

За този ли евродеспо-
тизъм заменихме СССР с
ЕС и сменихме комуниз-
ма с капитализъм?

А ако утре Берлин и
компания еднолично ре-
шат ЕС да влезе във вой-
на, ние ще станем ли “пу-
шечно месо” на новия
Кайзер?

Тази игра не я ли иг-
рахме два пъти през XX
век?
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Колоездачните трасета в София все още се изграждат на
парче, обещанията за цялостна мрежа остават неосъществени

Деси ВЕЛЕВА

София е типичният пример на много
обещания и малко изпълнения, насочени
към колоездачите. Заричанията на кмета
Йорданка Фандъкова започват още през
предизборната 2015 г. Тогава тя залага в
програмата си през следващия мандат да
обособи 200 км велосипедни трасета.
Това, естествено, не се случва - реализи-
рани са само 11 километра, с които але-
ите стават общо малко над 50 километра.

Преди дни велосипедист пострада в центъра на София. Той бе блъснат

от трамвай и настанен в болница със сериозни наранявания. Половин

година по-рано лек автомобил бутна 14-годишно момче на велоалея в

Бургас и избяга. Малко преди това шофьор без книжка помете четири-

ма велосипедисти близо до Банкя и уби един от тях. През 2018 г.

талантлив балетист от Държавната опера във Варна също си отиде,

след като бе отнесен от БМВ на входа на Морската градина. През

2019 г. са загинали четирима водачи на велосипеди, а ранените са 54.

Статистиката е страховита, а краят й не се вижда. Тя за пореден

път повдига въпросите има ли къде да се карат двуколесните превозни

средства, кой е по-опасен на пътя и кой спазва правилата по него.

След това обаче идва още една предизбор-
на година - 2019-а. През нея кметицата е
далеч по-умерена и обещава 160 киломе-
тра велоалеи до 2025 г. По данни на сдру-
жение “Велоеволюция” в момента колоез-
дачната мрежа е едва около 60 километра.

Не само дължината е важна в слу-
чая, а и свързаността на отделните алеи
и състоянието им. Трасетата за велоси-
педистите са далеч от представата за
мрежа. Те са накъсани, в различни ча-
сти на София и, за да стигнеш от една
алея до друга, са необходими сериозни
летателни способности.

Един от най-старите маршрути за
колоездачи е в Ловния парк и е изгра-
ден още през 80-те години. Едва през
1998 г. се появи нова алея - около НДК,
с дължина 2 километра. Тя бе пусната
през 1998 г. като пилотен проект без
настилка, само с маркировка.

Последва неуспешен опит да се напра-
ви алея от 700 метра по бул. “Витоша” в
двете посоки до трамвайните линии. Тя
обаче бе премахната през 2013 г. През
следващите години се изградиха алеите по
бул. “Евлоги и Христо Георгиеви” (2,7
км), по бул. “Ломско шосе” (1,7 км), по
бул. “Цар Борис III” (5 км) и др.

С новите трасета идват и абсурдите.
Един от тях бе сътворен на ул. “Г. С.
Раковски”. Алеята зае почти половината
от пътното платно и предизвика големи
задръствания. Освен това по нечии стран-
ни възгледи тя не бе разположена както е
нормално - в близост до тротоара, а по
средата между двете автомобилни ленти.
След бурно обществено недоволство тра-
сето бе стеснено и преместено.

Друг абсурд бе двупосочната вело-
алея, която преминаваше през спирка
на градския транспорт в кв. “Бояна”.
Там пък се наложи колоездачите, слиза-
щи към центъра, да се движат в насрещ-
ното платно до колите.

Дълго премисляна бе и велоалеята на
бул. “Княз Ал. Дондуков”, тъй като там се
водеше и спор къде да има павета и къде
не. Накрая спазареното и новоизградено
трасе пак не бе доизкусурено, тъй като

поставените ограничители не спряха ко-
лите да паркират върху него. По-късно
пък стегорин мина и направо изкърти ог-
ражденията.

Дълги или къси, на място или не, е
добре, че маршрутите все пак съществу-
ват. Но веднага идва и другият проблем -
в какво състояние са и колко време след
откриването им започват да се рушат. По-
малко от 8 години живот например имаше
велоалеята от бул. “Ломско шосе” до
Централната гара, която бе открита през
2011 г. През 2019 г. тя вече бе в трагично
състояние - липсваше маркировка, бе-
тонът се ронеше, а малки хълмчета я пра-
веха дори опасна. В немалка степен за
това допринесе и фактът, че шофьорите
все още я приемаха за безплатен паркинг.

Пуснатата през 2015 г. алея по ул.
“Обиколна” в столичния квартал “Друж-
ба 2” набързо се оказа с излющена боя и
унищожени пластмасови колчета, служе-
щи за ограничители. Същото се случи и с

алеята по бул. “Братя Бъкстон”, където и
асфалтовата настилка бе разрушена със
скоростно темпо.

Разбира се, не само София има моно-
пол в лошата практика по реализация на
колоездачни трасета. Само преди година в
Сливен се разпаднаха 10-километрови
маршрути, изградени за 1 млн. лв. Във
Варна пък част от велоалея направо се
срути и затрупа автомобили. Оказа се, че
подпорната стена на велотрасето, изгра-
дено преди няколко години, се е сринала.

И докато у нас се пускат периодич-
но измислени и непрактични парчета от
алеи, по света мрежите не само са из-
ползваеми, а и красиви. Веломаршрутът
Шиманами Каидо в Япония е дълъг 70
км и свързва шест японски острова с
живописни трасета. В Генк, Белгия, ве-
лоалея минава до езерото Бокрейк, но
под нивото на водата, и изглежда забе-
лежително. В Копенхаген, Дания, трасе-
тата са навсякъде, а велосипедистите са
пет пъти повече от автомобилите.

У нас е наопаки. Българската столица
се задъхва от близо милион автомобили,
които дори няма къде да паркират.
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Огромното мнозинство от гражда-
ните на Европейския съюз са увере-
ни, че Русия носи отговорността за
войната в Русия, показва проучване
на общественото мнение на автори-
тетната британска социологическа
агенция YouGov.

Това обаче не важи за България, къде-
то над 44% от респондентите винят за
кризата изцяло НАТО. Когато се доба-
вят и 13%, отдаващи еднакво на НАТО
и Русия вината за случващото се там, до
60% наближава делът на смятащите, че
алиансът, в който членува България и на
който разчита за отбраната си, е застра-
шил сигурността на страната.

Проучването се основава на пред-
ставителни извадки в 16 страни от Ев-
ропейския съюз плюс Обединеното
кралство, като теренната работа е про-
ведена между 1-25 април.

В Скандинавия, Обединеното крал-
ство, Полша и Нидерландия повече от
70% от хората смятат, че Русия носи

основната отговорност. В България и
Гърция обаче мнозинството смята, че
или НАТО носи отговорност, или и
НАТО, и Русия еднакво. По-голямата
част от хората в Словакия и Унгария
също не са съгласни, че войната е пре-
димно отговорност на Русия.

Що се отнася до България, 23% са
на мнение, че вината е изцяло на Русия,
или повече на Москва, отколкото на
НАТО. 20% не знаят, а 13% смятат, че
отговорността трябва да бъде разпре-
делена поравно. Цели 44% хвърлят
вината върху НАТО.

Подобна картина се появява, когато
хората се питат директно за отношени-
ята на Европейския съюз с Русия. Дока-
то мнозинството от хората предпола-
гат, че европейските страни трябва да
инвестират в отбрана и сигурност, а не
в търговия и дипломация с Русия -
възглед, който се увеличи значително
през последните месеци - повечето хора
в България, Гърция, Словакия и Унга-

рия приемат противоположното мнение.
Там хората предпочитат дипломацията
и търговията с Русия пред инвестиции-
те в отбраната. У нас 57% се обявяват
за добри отношения с Русия, а 20% - за
увеличаване на инвестициите в отбрана.

Както отбелязват от агенцията, тези
констатации показват, че европейската
общественост е по-раздвоена относно
войната в Украйна, отколкото се пред-
полага публично.

В ЕС обаче срещат широка подкрепа
инициативи, като изпращането на хума-
нитарна помощ до Украйна (84%), поз-
воляване на бежанци от Украйна да вля-
зат в европейските страни (80%) и тех-
ните пазари на труда (71%).

Малцинство са европейците, гото-
ви според YouGov да приемат по-ви-
соки разходи за енергия поради санк-
циите срещу Русия (средно 42% под-
крепа). В България това не се приема
от почти две трети (65%), което е бли-
зо до Словакия (68%), Румъния (67%)
и Италия (61%).

Почти половината (46%) от анкети-
раните в България се обявяват против
варианта за бързо приемане на Украйна
в ЕС, а 27% са склонни да го одобрят.
Приблизително такива са отговорите и
от Гърция, Унгария и Словакия, а сред-
ният показател в допитването е 49% одо-
брение и 30% неодобрение.

Същите четири държави са най-
скептични и за изпращането на оръ-
жие или военно оборудване на укра-
инския фронт.

Но България ярко изпъква с несъгла-
сието си: 71% са против (61% са казали,
че са категорично против), а 17% одоб-
ряват (7% - категорично). Това е точно
противоположният резултат на този в
Полша (72% за, 16% против), а средни-
ят резултат за анкетираните страни е
подкрепа от 58% срещу 31% несъгласие
за военна помощ.

Какво отличава тези страни от дру-
гите европейски, включени в това про-
учване? Някои от тези страни са изве-
стни със силни исторически връзки с
Русия, отчасти поради религиозни
връзки, отчасти заради афинитетите
между техните леви или комунистиче-
ски партии и Русия.

Има и скептицизъм към Запада и
НАТО, ако не и откровен антиамерика-
низъм. Освен това унгарският премиер
Орбан обикновено подкрепя Русия и
досега Унгария не се е съгласявала с
петролни или газови санкции срещу Ру-
сия. Въпреки това обществеността в
тези страни продължава да протестира
срещу войната и да изисква повече дей-
ствия от своите правителства, което
означава, че войната се очертава като
поляризиращ проблем в някои европей-
ски общества, обобщават от YouGov.

Дарик, Дневник

Кой вижда повече вина
на НАТО за ситуацията
в Украйна, или еднакво
на НАТО и Русия

44% ОТ БЪЛГАРИТЕ:

ÍÀÒÎ, à íå Ðóñèÿ, å
âèíîâíèêúò çà âîéíàòà
Общественото мнение у нас е силно негативно към санкциите
и пращането на оръжия в Украйна, сочи проучване на YouGov

Îùå äàííè îò „Åâðîáàðîìåòúð”
Малко преди да се появи проучването на YouGov, беше публикувано

друго подобно изследване - на “Евробарометър”, по поръчка на ЕК.

Освен сходни цифри за нагласите към войната, НАТО, Русия, украин-

ците, то представи и някои други факти.

Сред 27-те държави от ЕС по-малко от една трета от българите (32%)

одобряват забраната руски държавни медии да излъчват в Европа. В

Гърция и Кипър подкрепата за руски държавни медии в ефира е малко

по-голяма, но разликата там е, че в тези страни се говори доста по-

различен език и посланията стигат по-трудно до населението.

На въпроса “Съгласни ли сте да се предоставя хуманитарна

помощ на хората, засегнати от война?” България е на последно

място по одобрение.

Българите в това по-обширно и представително проучване са и най-

големите противници на икономическо ембарго срещу Русия изобщо

(24% одобрение, 24% по-скоро склонни да одобрят), както и сред

най-малко подкрепящите санкции срещу богати руснаци (33% “да”,

25% “склонен съм да подкрепя”).

ИЛЮСТРАЦИЯ POLIEXPERT.NET
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Каква ще е съдбата на имотите,
които към днешна дата са руска соб-
ственост? Отговор на този въпрос в
интервю за най-големия сайт за не-
движими имоти у нас imot.bg дава
инж. Ирена Перфанова, заместник-
председател на Националното сдру-
жение “Недвижими имоти”. По ду-
мите й руските граждани забавиха
хода на инвестициите си към Бълга-
рия много преди пандемията. Те от-
давна не са масов чуждестранен ин-
веститор в страната ни, въпреки че
са най-голямата чуждестранна група,
живееща у нас. Но за сметка на това
са насочили голяма част от инвести-
циите си към други европейски
държави с по-развити икономика и
имотен пазар и по-високо качество
на обслужване и стандарт.

При едно подобно предложение на
Европейския съюз и при възможност
на руските граждани да търгуват в
чужда държава, те имат много други
опции на изток от нас извън рамките

на ЕС, заявява експертът. Руските
граждани инвестират и в Северна и
Южна Америка, доколкото това им е
позволено. Те имат много сериозна
международна общност, наброяваща
десетки милиони руснаци.

Една от основните причини, пора-
ди която руснаците инвестират в не-
движими имоти в ЕС, е именно възмож-
ността за придобиване на европейско
гражданство или право на пребивава-
не и безвизово движение в рамките на
общността. Така че тези, които вече са
го направили, не биха били засегнати
от подобни мерки, освен ако не бъдат
въведени и допълнителни рестрикции,
свързани с подновяване на статута за
пребиваване, откриване или оперира-
не с банкови сметки или други, отбе-
лязва инж. Перфанова.

Тема, която ни засяга пряко, е как
ще се отрази на пазара на ваканцион-
ни имоти по българското Черноморие
въпросната санкция. Всяка ограничи-
телна мярка в малка или голяма степен
се отразява негативно на пазара. Рус-
наците купуват и продават имоти в
различни европейски държави - те се
движат постоянно между тях. Това
правят и украинците, а в момента по-
токът от Украйна е завишен.

У нас българите са основен инве-

ститор по Черноморието от няколко
години, а руснаците по-скоро прода-
ват вече закупените от тях имоти,
включително неединични са случаите,
в които техни купувачи са украинци.
Не смятам, че санкцията е фактор,
който ще обърка ваканционния пазар
на недвижими имоти у нас, който е
малък като мащаб и възможности, каз-
ва експертът. А и не трябва да забра-
вяме, че цените на недвижимите имо-
ти в големите градове вече са до-
статъчно високи и българите с по-

малки спестявания, които не искат да
прибягват до допълнително взимане
на кредит, инвестират също в зоните
за отдих. Т.е. ваканционният пазар
намира своя баланс, като се сменят
едни инвеститори с други.

Събитията, които се случват в све-
та и Европа са много динамични, ма-
нипулирани и до голяма степен труд-
но предвидими в дългосрочен план. Те
може във всеки момент да променят
определена пазарна тенденция, казва в
заключение инж. Перфанова.

ИНЖ. ИРЕНА ПЕРФАНОВА:

Âñÿêà ñàíêöèÿ ñå îòðàçÿâà íåãàòèâíî íà ïàçàðà

Скоро руснаци нито ще
могат да купуват, нито да про-
дават апетитни жилища по Чер-
номорието. Европейският съюз
добави към шестия си пакет от
санкции и забрана на сделки с
недвижими имоти за руски
граждани, като мярката ще е
валидна за територията на це-
лия Съюз, предава Блумбърг.

Предложението на Евро-
пейската комисия, част от ко-
ето бе представено от пред-
седателката  Урсула фон дер
Лайен преди дни, предвижда
спиране на сделките с недви-
жими имоти с руски гражда-
ни, жители и юридически
лица - забранява се продаж-
бата или прехвърлянето, пря-
ко или непряко, на “права на
собственост върху недвижи-
ми имоти, намиращи се на
територията на Съюза, или
дялове в предприятия за ко-
лективно инвестиране, предо-
ставящи експозиция към та-
кива недвижими имоти”, се
посочва в правния текст, ци-
тиран от Блумбърг Нюз.

Забраната се отнася за
руснаци, които не са гражда-
ни на ЕС и нямат разрешение
за пребиваване в държавите-
членки на ЕС. Тя не важи за
тези, които имат гражданство
или пребивават в Европейско-
то икономическо пространст-
во или Швейцария, пояснява
агенцията.

Забраната е част от най-

новите действия на ЕС, насо-
чени към руската държава и
олигарсите - мерки, които за
първи път ще бъдат насочени
към доходоносната петролна
индустрия на Москва и най-
голямата банка в страната -
“Сбербанк”. Тя, подобно на
други кредитори по-рано, се
предвижда да бъде изключена
от системите SWIFT.

Планът трябваше да бъде
одобрен от държавите-членки
на ЕС в понеделник, преди да
влезе в сила, но поради възра-
жения на страни като Унга-
рия, Словакия и България,

отнасящи се до петролното
ембарго, което също е част от
този план, до решение не се
стигна. Засега.

Проблемът
не е от вчера

Дълги години руснаците
бяха основните купувачи на
жилища в морските ни курор-
ти. Много от тях прекарваха
отпуските и лятната си по-
чивка в България, а имотите
им излизаха изгодно предвид
добрите им доходи. През по-
следните 2-3 години обаче
руските граждани масово за-

почнаха да продават апарта-
ментите си по Черноморието
заради обезценяването на
рублата и невъзможност да
обслужват кредитите в евро,
посочват брокери на
imoti.net. Купувачите са ос-
новно българи, които искат
да вложат спестяванията си в
недвижимости, вместо да ги
държат без лихва в банките.

След избухването на вой-
ната в Украйна и последвали-
те санкции срещу Русия, имот-
ните сделки станаха още по-
затруднени, а вече ще бъдат и
напълно замразени. Твърде

бавно и сложно е изпращането
на необходимите документи на
руските собственици, намери-
ли купувач за имота си, с кое-
то сделките трудно могат да
бъдат подготвени.

Най-голям проблем създава
изключването на руските бан-
ки от системата за разплащане
SWIFT. Това прави невъзмож-
но купувачите да направят пре-
вод към руска банка. В по-ред-
ки случаи руски граждани имат
сметка в българска банка, но
след санкциите се оказва, че те
могат да разполагат със сред-
ствата си, но не и да получават
входящи преводи. Т.е. не мо-
гат да получат пари от про-
дажбата на имота си. В също-
то време разплащането в брой
за суми над 10 000 лв. е зако-
ново нарушение.

Реакции

Намерението на Брюксел е
много лош сигнал за всеки ин-
веститор, който се е запътил
към ЕС. Това означава, че
гражданин на която и да е
държава утре може да попадне
в подобна ситуация. По съща-
та причина саудитските бизне-
смени масово продават и из-
теглят активите си от САЩ,
защото утре, подобно на рус-
ките, могат да бъдат открадна-
ти, коментират анализатори.

А къде остават приказките
за демокрация,  човешки пра-
ва, за върховенство на закона?
Как и на какво правно основа-
ние може да се ограничават
права на граждани, които нито
са осъдени за престъпления,
още по-малко - срещу човече-
ството или военни престъпле-
ния? С какво тези имоти пома-
гат на руската армия във вой-
ната или пречат на украинска-
та армия? Това решение няма
и не може да има никакво от-
ношение към политическите и
военните решения. То е пряко
погазване на човешките права.

ÅÑ çàáðàíÿâà èìîòíèòå
ñäåëêè ñ ðóñíàöè
Това е лош сигнал за инвеститорите, предупреждават експерти
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Непосредствено след осно-
ваването през 2000 г. на Асоци-
ацията за борба против коруп-
цията в България, когато бях
избран за председател на ней-
ния Управителен съвет, заех в
публичното пространство ост-
ро критична, но и аргументира-
на, позиция спрямо дейността
на българската прокуратура.
Неведнъж съм анализирал прин-
ципните недостатъци в профе-
сионалните изяви на магистра-
тите в червени тоги, чието, вме-
нено от Конституцията, задъл-
жение е, както гласи чл. 127:
“Прокуратурата следи за спаз-
ване на законността, като:

1. ръководи разследването и
упражнява надзор за законосъо-
бразното му провеждане;

2. може да извършва разслед-
ване;

3. привлича към отговорност
лицата, които са извършили
престъпления, и поддържа об-
винението на наказателни дела
от общ характер;

4. упражнява надзор при
изпълнение на наказателните и
други принудителни мерки;

5. предприема действия за
отмяна на незаконосъобразни
актове;

6. в предвидените със закон
случаи участва в граждански и
административни дела.”

Житейската реалност от
2000 г. досега не само не смек-
чи моя възглед по отношение на
тази институция, но все по-
задълбочено аргументира неодо-
брението ми към нейната роля в
обществото.

През изминалите 22 години
оттогава не бяха само една или
две партиите, които участваха
както в законодателната, така и
в изпълнителната сфера на
властприлагането. Немалко бяха
и лансираните инициативи за

различни промени в съдебната
сфера.

Обективни основания за по-
добни предложения съществуват,
понеже, както е заключил още
древногръцкият философ Арис-
тотел (384-322 г. пр.н.е.): “Поня-
тието справедливост е свързано
с представата за държавата, тъй
като правото, което служи за
критерий на справедливостта, е
регулираща норма на политиче-
ското общуване”. А перцепция-
та, т.е. възприятието у мнозинст-
вото от българите, е, че справед-
ливостта е в огромен обществен
дефицит.

Всъщност и сега

пропагандният балон

на съдебната реформа продъл-
жава своето пътешествие в пуб-
личното пространство. Негова-
та хронология вече легитимира
качества за преминаване в жанра
на класическия фарс поради мно-
гократната си повторяемост. По-
неже, както казват французите:
“Колкото повече нещата се про-
менят, толкова повече остават
същите”. Все пак ситуацията
императивно налага въпроса:
Как би бил удовлетворен най-ре-
зултатно интересът на суверена
чрез нова парадигма на право-
прилагащата система в България?

Но за да стигнем до правил-
ния отговор, получен извън вли-
янието на силовите полета на
различните заинтересовани гру-
пи, е необходимо да се върнем
във времето, към генезиса на
правото като приложна дисцип-
лина на човешкото познание.

Предимно сред англо-саксон-
ските представители на правна-
та теоретична мисъл е разпро-
странен възгледът, че държава-
та възниква в резултат на ево-
люцията на органите на древно-
то общество, които са били
длъжни да поддържат безопас-
ността, мира и спокойствието
между хората. Както заключава
Е. Гелнер в оксфордското изда-
ние на монографията си “Нации

и национализъм”: “Държавата -
това е институт или съвкупност
от институти, особено свърза-
ни с поддържането на реда (не-
зависимо от това, с какво още
могат да бъдат свързани).
Държавата съществува там,
където специализираните орга-
ни за поддържането на реда, като
например полицията и съда, са
се отделили от останалите сфе-
ри на обществения живот. Точ-
но те са държавата”.

Несъмнено важността на
съда и на зараждащата се поли-
цейска власт за древното обще-
ство е неоспорима, но все пак
не през тях минава

главната магистрала
на държавността

Нейната посока е към учре-
дяването на публична власт,
която е поставяла пред себе си
по-широки и разностранни за-
дачи, отколкото само поддържа-
нето на реда.

Преди да възникне обектив-
на необходимост от защита на
какъвто и да е социален ред, е
предпоставено създаването или
преобразуването на самия ред
на човешките взаимоотношения
в такова негово естество, което
е достойно за поддръжка и за-
щита. Именно това е главната
цел на програмата на публична-
та власт в епохата на ранните
прадържави, стремящи се да
станат ръководители на обще-
ството.

Без активен съд и мобилна
полиция не би могло да се пре-
тендира за изпълнението на да-
дена програма. Ето защо пуб-
личната власт създава за собст-
вено ползване такива институ-
ции на древното общество, като
мъжките (военни, секретни)
съюзи, а там, където не е имало
такива, е прибягвала до други
средства за постигане на съща-
та цел. При вече създаден по-
рядък на човешките взаимоот-
ношения, именно функционира-
нето - съгласно определен рег-

та пред съд на отказите за обра-
зуване на досъдебно производ-
ство да е възможна само по
отношение на отказите за започ-
ване на разследване срещу глав-
ния прокурор и административ-
ните ръководители в прокура-
турата, както и за полицейско
насилие.

Колкото се отнася до първи-
те две хипотези за обжалването,
те резюмират по един парадок-
сален начин предположението, че
висшите постове в прокуратура-
та имат голям шанс да бъдат за-
ети от престъпници. Погледнато
чисто теоретично, изхождайки и
от световния опит, това е изклю-
чително малко вероятно.

Напълно противоположна е
ситуацията в случаите, когато
прокуратурата прекратява пре-
писки, по които има постъпили
данни от граждани, журналисти
или неправителствени организа-
ции, за злоупотреби с държавен
финансов ресурс. И то в огром-
ни размери.

Именно тези казуси би тряб-
вало да получат

първостепенно
внимание

при предложенията за промяна в
законодателството, които да на-
правят възможно обжалванията
на откази за образуване на досъ-
дебни производства. Големият
пропуск в лансираните понасто-
ящем предложения за съдебна
реформа е отсъствието на репуб-
ликанския дух в тях. Въпреки че
- поне номинално - България е
обявена за “република”.

В конкретния случай това
означава Висшият съдебен съвет
да бъде избиран посредством
общонационален мажоритарен
избор, като членовете му могат
да бъдат отзовавани и преди из-
тичането на техните мандати.

Подобна процедура е целе-
съобразно да бъде валидна как-
то спрямо високите постове в
прокуратурата, така и относно
върховните съдии, а също и чле-
новете на Конституционния съд.
Това е практика в редица държа-
ви.

В Япония членовете на
Върховния съд, който играе
ролята и на конституционнонад-
зорна институция, аналогично
на ситуацията в САЩ, т.е. се
произнася по отношение съоб-
разността на законовата уредба
с положенията на основния за-
кон, се назначават (с изключе-
ние на председателя) от
изпълнителната власт. Но чл. 79
от конституцията постановява,
че още на първите избори за
Камарата на представителите
(парламентът в Страната на из-
гряващото слънце е двукама-
рен), членовете на Върховния
съд подлежат на всенародно
препотвърждаване от избирате-
лите. След 10 години тази про-
цедура се повтаря, а после от-
ново в същия порядък.

Незаобиколимият извод е, че
проблемът в съдебната сфера не
е породен от присъствието на
лицето Иван Гешев на поста
“главен прокурор”. Неговото
избиране беше резултат от по-
литическа поръчка, такива са и
напъните за неговото сваляне.
Именно в политизирането на
трансформациите в съдебната
система е заложена порочната
същност на нейното функцио-
ниране.

Êóêëàòà Òåìèäà
Членовете на Висшия съдебен съвет трябва
да бъдат избирани мажоритарно

“Законодателят на една
република трябва да освети
правото на всеки гражданин
да може да обвинява - без
страх и без подозрение.”

Николо Макиавели (1469-
1527), италиански полити-
чески мислител, историк и

дипломат

Славчо КЪНЧЕВ*

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията за
борба против корупцията

в България

** Място за безчинства
и разврат

ламент (кодекс) - на институци-
ите за поддържане на реда, е от
първостепенна важност на
държавността.

Несъмнено валидно е и об-
ратното: при нарушено върхо-
венство на кодексите за опазва-
не на безопасността, мира и спо-
койствието сред хората, тъканта
на държавността започва да се
изражда. Точно каквато е пона-
стоящем ситуацията в България.
И ако потърсим нишката на
Ариадна, за да се ориентираме
как постепенно нашата родина
се разпада до един корупционен
пандемониум**, то

кутията на Пандора
се оказва драпирана

в червено

Запазеният служебен цвят за
тогите на магистратите от Про-
куратурата на Република Бълга-
рия. Чиято функция, поне както
е регламентирана в чл. 117, ал. 1
и в чл. 127 на Конституцията на
Република България, е да следи
за опазването на законността.
Сиреч магистратите в нея да
бъдат съвременни цербери за
съблюдаването на интересите на
суверена и в лицето на държа-
вата. В такива случаи единстве-
но прокуратурата е овластена
да действа, като опазва държав-
ния интерес. Като не съществу-
ва никакъв извънинстанционен
контрол върху действията й.

Освен това досъдебното про-
изводство е дейност, която се
извършва по презумпция в усло-
вията на възбрана за изнасяне на
информация. До момента, в кой-
то бъде изготвен обвинителен
акт. Но в противния случай, ко-
гато прокурорската преписка
бъде прекратена, установените
обстоятелства - и дали всички
възможни са установени, както
и съображенията на наблюдава-
щия прокурор за прекратяване-
то на преписката, остават
напълно неизвестни за суверена.

Ето защо е нецелесъобразно
предложението  обжалваемост-



КУЛТУРА
СРЯДА
11 МАЙ 13
2022

НАКРАТКО

„Арфата разказва”
в Литературния клуб
„Перото”

Концертът
“Арфата раз-
казва” ще се
състои за трета
поредна година в
Литературния
клуб “Перото” в
НДК, този път
под наслов “Ис-
пански страс-
ти”. Събитието
е на 17 май от
19 ч. На сцената ще излязат арфи-
стките Кохар Андонян и Илияна
Селимска, възпитанички на НМА
“Проф. Панчо Владигеров”, с много
концерти в биографията си на род-
ната и световната сцена. След голе-
мия успех на проекта “Арфата раз-
казва”, който през 2019 и 2020 г.
изпълни до краен предел Литератур-
ния клуб “Перото”, тази година той
има своето продължение. Този цикъл
е вдъхновен от испанските ритми и
танц. В програмата са включени се-
гидиля, танго, хабанера, фламенко.
Ще звучат произведения на Албениц,
Родриго, Салседо, Бизе, Уоткинс.

Якуб Кушник ще изнесе
рецитал в зала „БИАД”

„Симфониета „София”
изпълнява фрагменти
от опери на Вагнер

Оркестър “Симфониета “Со-
фия” при ОКИ “Надежда” ще
изпълни на 13 май от 19 ч. в Наци-
оналния музей “Земята и хората”
оркестрови фрагменти от опери на
Рихард Вагнер. Събитието ще пре-
мине под диригентството на Петър
Димитров, основател на музикална
къща “Престо” - лидер в сферата
за пиана и рояли в България. В
програмата - Увертюра към оп.
“Летящият холандец”, Увертюра
към оп. “Забранена любов”, Траурен
марш за смъртта на Зигфрид от
трето действие на “Залезът на
боговете”, Увертюра към оп. “Тан-
хойзер”, I действие “Планината на
Венера” (парижка редакция) и
“Смъртта на Изолда” из трето
действие на “Тристан и Изолда”.
Концертът е със специалното учас-
тие на актрисата Йоана Буковска.

Рецитал на Якуб Кушлик ще се
състои на 11 май в зала “БИАД” в
София, ул. “Ген. Гурко” 16, вход с
билети. В програмата са творби на
И.Я. Падеревски и Фр. Шопен. Ор-
ганизатори са Полският институт
в София и сп. “Артпанорама”. Якуб
Кушлик e лауреат на IV награда от
XVIII Шопенов конкурс и на награ-
дата на Полското радио за най-
добро изпълнение на мазурка. Той е
изключително надарен абсолвент на
класа по пиано на проф. Катажина
Попова-Зидрон в Музикалната ака-
демия в Бидгошч. Лауреат е на
престижни конкурси. С успех кон-
цертира в Полша и в чужбина.

„Êëàñè÷íî è ìîäåðíèñòè÷íî” ïîäíàñÿ õîðúò
íà Ñòàðîçàãîðñêàòà îïåðà íà 12 ìàé

Своя втори концерт от
цикъла “Музика без грани-
ци” с атрактивното заглавие
“Класично и модернистич-
но” ще представи на 12 май
от 19 ч. хорът на Държав-
ната опера в Стара Загора.
Концерта ще дирижират
Старозагорският Митропо-
лит Киприан и хормай-
сторът Младен Станев.

Концертът “Класично и
модернистично” условно е
разделен на три части, съо-
бразно целостността на
изпълняваните творби и
жанровото обединение.
Старозагорският Митро-
полит Киприан ще дирижи-

ра “Стабат Матер” от
Джовани Батиста Перголе-
зи. Ще бъде изпълнено поч-
ти цялото произведение
със солисти Деси Стефано-
ва (сопран) и Даниела Ни-
нева (мецосопран). Ще
прозвучат и песни от кла-
сическата хорова литера-
тура (от Моцарт, Шуман,
Гершуин и др.), както и на
български композитори.
Включени са и песни от
романтиката, посветени на
пролетта, природата, ме-
сец май и любовта, както и
уникалното произведение
от Боб Чилкот “Малка
джаз меса”. СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА

ÍÈÌ ïðåäñòàâÿ ñâîè
íîâè íàó÷íè èçäàíèÿ

Националният историче-
ски музей ще представи
пред публика изданията,
плод на научните търсения
на специалистите от музея,
на 11 май - деня, в който
честваме славянските
първоучители светите бра-
тя Кирил и Мето-
дий. Събитието ще
се състои в Слънче-
вата зала от 11 ч.,
изданията представя
Андрей Захариев,
дългогодишен автор
и водещ на “Библио-
теката” и “История
БГ” по БНТ, научи
ДУМА от Михаил
Ваклинов, отдел “Ин-
формационно обслуж-
ване и връзки с общест-
веността” на музея.

През изминалата 2021 г.
и началото на 2022 г. НИМ
публикува няколко книги,
сред които поредният том
34 от Известията на НИМ,
посветен на един от най-
плодотворните учени в му-
зея - Николай Марков. В
сборника, с главен редактор
проф. Иван Христов, зам.-

Събитието ще се състои в Слънчевата зала на музея
в деня на светите равноапостоли Кирил и Методий

директор на НИМ, са събра-
ни над 20 статии от облас-
тите на археологията, ну-
мизматиката, историята,
музейното дело.

Едно чакано издание е
сборникът с доклади от меж-

дународната конфе-
ренция по случай 40 години
от включването на Боянска-
та църква “Св. Никола и Св.
Пантелеймон” в списъка на
паметниците на ЮНЕСКО.
Той ще бъде достъпен само
онлайн в сайта на музея -
www.historymuseum.org.

Плод на дългогодишните
проучвания на историята и
археологията на Черномор-

ското крайбрежие е моно-
графията на проф. Иван
Христов “Полуостров/ост-
ров Свети Тома. История и
археология на черноморски-
те острови”.

Първото по рода си из-
следване

на историята на ко-
раба “Радецки” е резултат
от няколко години работа
по възстановяването и пус-
кането му отново на вода. В
книгата с автор Михаил
Симов, ръководител отдел
“История на България през
Възраждането XVIII-XIX
в.” в НИМ, са изложени на
достъпен език факти, инте-
ресни за всички желаещи да

научат повече за славната
история на тази светиня.

Издаването на спомени-
те на Христо Калфов цели
обогатяване на изворовите
източници за личността на
цар Борис III и за краткия,
но наситен с напрежение,
социално противопоставя-

не и драматизъм
период от началото
на 20-те години на
ХХ в. Аналитичният
текст и разчитането
на спомените са дело
на Валентина Задгор-
ска, ръководител на
отдел “Нова и най-нова
история” в НИМ.

След публикуването
на книгата за съкрови-
щето от Калиакра доц.
д-р Бони Петрунова, ди-

ректорка на НИМ и дълго-
годишен проучвател на Ка-
лиакра, в съавторство с
Иван Чокоев и Росен Пе-
евски, дава светлина на
една от най-интригуващи-
те находки от последните
години в книгата “Георги.
Един неизвестен аристо-
крат от Калиакра”.

Ñâåòëèí Ðóñåâ ñâèðè â ïàìåò íà èìåíèòèÿ
êîìïîçèòîð Àëåêñàíäúð Ðàé÷åâ

тати и 1 литургия; 6 симфонии, 5 увертюри; кон-
церти и други произведения за симфоничен каме-
рен и струнен оркестър; камерни творби; около
30 песни за глас и пиано; над 600 хорови и детски
песни; музика към театрални постановки, докумен-
тални и игрални филми и др. Той е оркестраторът
на химна “Мила Родино”. Няма българско дете,
което да не знае песничката му “Шаро и първия
сняг”. Като професор по композиция Ал. Райчев
изгражда своя композиционна школа. Социалната
ангажираност и оптимистичният патос в творчест-
вото му очертават характерни насоки на българ-
ската музика след 50-те години на XX век.

С Романтичен концерт за цигулка от Алек-
сандър Райчев в изпълнение на виртуоза Светлин
Русев Софийската филхармония отбелязва
100-годишнината на именития композитор Алек-
сандър Райчев. Диригент на 12 май в зала “Бълга-
рия” е Григор Паликаров, който включва в програ-
мата и Симфония 9 от Шостакович. Александър
Райчев е един от най-ярките представители на съвре-
менната българска музика и музикална култура.
Ученик на Асен Карастоянов, Парашкев Хаджиев
и Панчо Владигеров. Той е автор на 3 опери и
1 радиоопера, 2 балета, 1 оперета-ревю, детски
оперети и музикални приказки; 6 оратории, 3 кан-

СНИМКА
ВАСИЛКА БАЛЕВСКА
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СРЯДА
11 МАЙ14

ТЕЛЕЦ

Ограничете общуване-
то и спазвайте реда и
законността, защото
няма да липсват прово-
кации.

ОВЕН

Денят е нееднозначен и
очаквано ще е труден.
Ще ви бъде по-леко, ако
сте открити към близ-
ките си.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

В работата ще имате
успехи, но не взимайте
решения. Не се занима-
вайте с глобални въпро-
си.

22 май - 21 юни

РАК

На работното място
успехът ви ще зависи
от способността да
сте убедителни. Няма
да е трудно.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Денят е подходящ за
спорт и разтоварване.
Духовните занимания
ще ви създадат ком-
форт.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Нови моменти в рабо-
тата ще изострят вни-
манието ви, без това
да отнеме от енергия-
та ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ангажираността ви с
повече работа ограни-
чава  времето ви  за
развлечения. Всяко зло
е за добро.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Останете лоялни към
партньорите си, с кои-
то общувате. Рано или
късно това ще ви доне-
се успех.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Не подчертавайте на
всяка цена позицията
си, а по-често се до-
питвайте до мнението
на околните.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Дано практичността
ви помогне да преодо-
леете  неясноти,  от
които може да после-
дват загуби.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще изразите мнението
си по общ въпрос и най-
вероятно ще се проти-
вопоставите на други-
те.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Владейте добре емоци-
ите си и не им позволя-
вайте да определят по-
ведението ви, въздър-
жайте се.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 √ÂÓË Ò ÓÔ‡¯ÍË ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î 18-

ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ / ‡Ì‡-
‰‡, 2010„./

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ ΔÂÎ˛

ΔÂÎÂ‚
22.00 ŒÚ‰ÂÎ ì‘‡Î¯Ë‚‡ Ò‡ÏÓ-

ÎË˜ÌÓÒÚî Ú‚ ÙËÎÏ /5
ÒÂÁÓÌ, 10, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ¡‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.35 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.15 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

- ÒÂË‡Î, Ò.4
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.36

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.4

22.05 œÂÏËÂ‡: ìƒ˙ ÿÓÛÚÓî -
ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.5

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.12

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.10 ÂÔ.13

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.12

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

05.20 ¿Ì‡ÚÓÎËÈ œ‡Ô‡ÌÓ‚. “‡-

Í‡‚‡ Ê‡Ê‰‡ Á‡ ÊË‚ÓÚ

06.15 ŒÚˇ‰ Ò˙Ò ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ

ÔÂ‰Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌËÂ

07.30 Õ‡ ‚ÓÈÌ‡ Í‡ÚÓ Ì‡ ‚ÓÈÌ‡

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 Ã˙Î˜‡ÌËÂ

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.45 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

02.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

04.05 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

05.05 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

09.00 œÎÂÌ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡

Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ -

ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî

21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 11 Ï‡È Ò‚. ‡‚-
ÌÓ‡ÔÓÒÚÓÎË ÃÂÚÓ‰ËÈ Ë  ËËÎ, Ò‚.
Ò‚˘Ï˜Í ÃÓÍËÈ

—Î‡‚ˇÌÒÍËÚÂ ÔÓÒ‚ÂÚËÚÂÎË Á‡˘ËÚ‡-
‚‡Ú Ò‚ÓÂÚÓ ‰ÂÎÓ ÔÂ‰ ËÏÒÍËˇ Ô‡Ô‡

 ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ ‘ËÎÓÒÓÙ, Ì‡Â˜ÂÌ ‚ ÏÓ-
Ì‡¯ÂÒÚ‚ÓÚÓ  ËËÎ, ÔÓËÁıÓÊ‰‡Î ÓÚ ÁÌ‡Ú-
ÌË Ó‰ËÚÂÎË À˙‚ Ë Ã‡Ëˇ, ÒÓÎÛÌÒÍË ÒÎ‡-
‚ˇÌË. ¬ËÒÓÍÓÚÓ ÔÓÎÓÊÂÌËÂ Ì‡ ·‡˘‡Ú‡ Ë
·Ó„‡ÚËÚÂ ‰‡Ó‚‡ÌËˇ Ì‡ ÏÓÏ˜ÂÚÓ ÓÚ‚ÓËÎË
‚‡ÚËÚÂ Ì‡ ÁÌ‡ÏÂÌËÚ‡Ú‡ Ã‡„Ì‡ÛÒÍ‡ ̄ ÍÓ-
Î‡ ‚ ÷‡Ë„‡‰, Í˙‰ÂÚÓ  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ Û˜ËÎ
ÔÓ‰ ˙ÍÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Û˜ÂÌËˇ ‘ÓÚËÈ,
·˙‰Â˘Ëˇ ˆ‡Ë„‡‰ÒÍË Ô‡ÚË‡ı.

«‡‚˙¯ËÎ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ ÒË Ò ÔÓ-
Á‚Ë˘ÂÚÓ ‘ËÎÓÒÓÙ, ÚÓÈ ·ËÎ Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌ Á‡
Ô‡ÚË‡¯ÂÒÍË ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡ Ë ÔÂÔÓ‰‡‚‡-
ÚÂÎ ÔÓ ÙËÎÓÒÓÙËˇ. Õ‡ ÌÂ„Ó ·ËÎË ‚˙ÁÎ‡„‡-
ÌË Ë ‡ÁÌË ÔÓ˙˜ÂÌËˇ ÓÚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌ ı‡-
‡ÍÚÂ. ŒÚÂ„˜ÂÌ ÓÚ ÒÛÂÚ‡Ú‡ Ì‡ ÚÓˇ Ò‚ˇÚ,
 ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ ËÁ·ˇ„‡Î Ú‡ÈÌÓ ‚ Ï‡Ì‡ÒÚË‡
Ì‡ Ï‡ÎÓ‡ÁËÈÒÍËˇ ŒÎËÏÔ ÔË Ò‚Óˇ ·‡Ú
ÃÂÚÓ‰ËÈ.

“ÓÈ Ò ·‡Ú‡ ÒË ·ËÎ ËÁÔ‡ÚÂÌ ÓÚ ‚ËÁ‡Ì-
ÚËÈÒÍËˇ ËÏÔÂ‡ÚÓ ÃËı‡ËÎ III ‚ ÒÎ‡‚ˇÌ-
ÒÍËÚÂ ÒÚ‡ÌË ÃÓ‡‚Ëˇ Ë œ‡ÌÓÌËˇ, Á‡ ‰‡
ÒÔÂ˜ÂÎË Á‡ ıËÒÚËˇÌÒÚ‚ÓÚÓ Ú‡ÏÓ¯ÌËÚÂ
ÒÎ‡‚ˇÌË ̃ ÂÁ ·‡˘ËÌËˇ ËÏ ÂÁËÍ. ÕÓ ̃ Û‚ÒÚ-

‚ËÚÂÎÌÓ ·ËÎË Á‡ÒÂ„Ì‡ÚË ËÌÚÂÂÒËÚÂ Ì‡
ÏÂÒÚÌÓÚÓ „ÂÏ‡ÌÓ-Î‡ÚËÌÒÍÓ ‰ÛıÓ‚ÂÌÒÚ‚Ó.
“Ó ·ËÎÓ ‚‡Ê‰Â·ÌÓ Ì‡ÒÚÓÂÌÓ Í˙Ï ÒÎ‡-
‚ˇÌÒÍËˇ ÂÁËÍ Ë Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎÓ ·Ó·‡ ÔÓÚË‚
Úˇı.

Õ‡ ‰‚‡Ï‡Ú‡ ·‡Úˇ - ÒÎ‡‚ˇÌÒÍË ÔÓÒ‚Â-
ÚËÚÂÎË, ÒÂ Ì‡ÎÓÊËÎÓ ‰‡ ÒÂ ÓÚÔ‡‚ˇÚ ‚ –ËÏ
Ë ‰‡ Á‡˘ËÚˇÚ Ò‚ÓÂÚÓ ‰ÂÎÓ ÓÚ ‚‡„Ó‚ÂÚÂ
ÔÂ‰ Ò‡ÏËˇ ËÏÒÍË Ô‡Ô‡. ¬ –ËÏ  ÓÌÒÚ‡Ì-
ÚËÌ ‘ËÎÓÒÓÙ ÚÂÊÍÓ Á‡·ÓÎˇÎ; ·ËÎ ÔÓÒÚË-
„‡Ì ‚ ÏÓÌ‡¯ÂÒÚ‚Ó Ò ËÏÂÚÓ  ËËÎ Ë ÔÓ‰Ë
50 ‰ÌË ÔÓ˜ËÌ‡Î Ì‡ 14 ÙÂ‚Û‡Ë 869 „.
—‡Ï Ô‡Ô‡ ¿‰Ë‡Ì ËÁ‚˙¯ËÎ ÔÓ„Â·ÂÌËÂÚÓ
ÏÛ ‚ ˆ˙Í‚‡Ú‡ ì—‚.  ÎËÏÂÌÚ –ËÏÒÍËî.
ΔËÚËÂÚÓ Ì‡ Ò‚.  ËËÎ ·ËÎÓ Ì‡ÔËÒ‡ÌÓ ÓÚ
Ò‚.  ÎËÏÂÌÚ ŒıË‰ÒÍË ÔË ÌÂÔÓÒÂ‰ÒÚ‚Â-
ÌÓ Ò˙ÚÛ‰ÌË˜ÂÒÚ‚Ó Ì‡ Ò‚. ÃÂÚÓ‰ËÈ.

¬ ‡ÌÌ‡Ú‡ ÒË ÏÎ‡‰ÓÒÚ Ò‚. ÃÂÚÓ‰ËÈ
·ËÎ ËÁ·‡Î ‚ÓÂÌÌÓ ÔÓÔË˘Â Ë ‰ÂÒÂÚ „Ó-
‰ËÌË ÛÔ‡‚Îˇ‚‡Î ÌˇÍ‡Í‚‡ ÒÎ‡‚ˇÌÒÍ‡ Ó·-
Î‡ÒÚ, ÔÓ‰‚Î‡ÒÚÌ‡ Ì‡ ‚ËÁ‡ÌÚËÈÒÍËˇ ËÏÔÂ-
‡ÚÓ. “ÓÈ Ó·‡˜Â ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡Î ¡ÓÊËÂÚÓ
ÔËÁ‚‡ÌËÂ, ÓÚÍ‡Á‡Î ÒÂ ÓÚ ‚ËÒÓÍÓÚÓ ÒË
ÔÓÎÓÊÂÌËÂ Ë ÔÓÒÚ˙ÔËÎ ‚ Ï‡Ì‡ÒÚË‡, Ì‡-
ÏË‡˘ ÒÂ ‚ ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡ ŒÎËÏÔ. œÓ‰Ë Ìˇ-
ÍÓÂ ‚ÂÏÂ ÔË ÌÂ„Ó ‰Ó¯˙Î Ë ÔÓ-Ï‡ÎÍËˇÚ
ÏÛ ·‡Ú  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ. ŒÚ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ ÚÂ ÌÂ
Ò‡ ÒÂ ‡Á‰ÂÎˇÎË ‰Ó ÒÏ˙ÚÚ‡ ÒË Ë Á‡Â‰ÌÓ
ËÁ‚˙¯ËÎË ‚ÂÎËÍÓÚÓ Ë Á‡·ÂÎÂÊËÚÂÎÌÓ
‰ÂÎÓ - Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÎ‡‚ˇÌÒÍ‡Ú‡ ÔËÒÏÂ-

ÌÓÒÚ Ë Ì‡ ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ÔÓÒ‚ÂÚ‡ ‚ÒÂ‰
ÒÎ‡‚ˇÌËÚÂ.

¬ ÃÓ‡‚Ëˇ Ò‚ÂÚËÚÂ ·‡Úˇ Á‡Â‰ÌÓ Û˜Â-
ÎË Ì‡Ó‰‡ Ì‡ ıËÒÚË‡ÌÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡ Ò ‰ÓÒÚ˙-
ÔÂÌ ÒÎ‡‚ˇÌÒÍË ÂÁËÍ Ë ÚÓ‚‡ ÔÓ‰˙ÎÊËÎÓ
‰Ó ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ Ò‚.  ËËÎ ‚ –ËÏ. œÓ‡‰Ë

ÍÓ‚‡ÌËÚÂ Á‡ÏËÒÎË Ì‡ ÌÂÏÒÍÓÚÓ ‰ÛıÓ‚ÂÌ-
ÒÚ‚Ó Ò‚ÂÚË ÃÂÚÓ‰ËÈ ÌÂ ÏÓ„˙Î ‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ
‚ ÃÓ‡‚Ëˇ, ‡ ÓÒÚ‡Ì‡Î ‚ Ò˙ÒÂ‰Ì‡Ú‡ œ‡ÌÓ-
ÌËˇ, ˜ËÈÚÓ ÍÌˇÁ  ÓˆÂÎ „Ó ‚˙Ì‡Î Ó·‡ÚÌÓ
ÔË Ô‡Ô‡ ¿‰Ë‡Ì II Ò ÏÓÎ·‡ ‰‡ „Ó ˙ÍÓÔÓ-
ÎÓÊË Á‡ ÂÔËÒÍÓÔ. ŒÚ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ Ò‚ÂÚË
ÃÂÚÓ‰ËÈ ÓÚ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌ ÏËÒËÓÌÂ ÒÚ‡Ì‡Î
‡ıËÂÔËÒÍÓÔ Ì‡ œ‡ÌÓÌËˇ Ë ÃÓ‡‚Ëˇ, ÍÓÈ-
ÚÓ ÒÂ ÔÓ‰˜ËÌˇ‚‡Î Ì‡Ô‡‚Ó Ì‡ ËÏÒÍËˇ
Ô˙‚ÓÒ‚ÂÚËÚÂÎ. —‚ÂÚË ÃÂÚÓ‰ËÈ —Î‡‚ˇ-
ÌÓ·˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˜ËÌ‡Î Ì‡ 6 ‡ÔËÎ 885 „. Ë
·ËÎ ÔÓ„Â·‡Ì ‚˙‚ ¬ÂÎÂ„‡‰.

»ÒÚÓËˇ Ì‡ Ô‡ÁÌËÍ‡

œÂÁ 1851 „. Á‡ Ô˙‚Ë Ô˙Ú 11 Ï‡È ÒÂ
˜ÂÒÚ‚‡ Ë Í‡ÚÓ œ‡ÁÌËÍ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡
ÔÓÒ‚ÂÚ‡, ÌÓ ‰‡Ú‡Ú‡ ÔÓ ÌÓ‚ ÒÚËÎ - 24 Ï‡È,
Â Ò‚ÂÚÒÍËˇÚ Ô‡ÁÌËÍ, ÍÓÈÚÓ ÒÂ ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡
Í‡ÚÓ ‰ÂÌ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÔÓÒ‚ÂÚ‡ Ë ÍÛÎÚÛ-
‡ Ë Ì‡ ÒÎ‡‚ˇÌÒÍ‡Ú‡ ÔËÒÏÂÌÓÒÚ. —‚Â‰ÂÌËˇ
Á‡ ˜ÂÒÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÚÓÁË ‰ÂÌ Í‡ÚÓ Ô‡ÁÌËÍ
Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÔÓÒ‚ÂÚ‡ ËÏ‡ Ó˘Â ÔÂÁ
XII ‚ÂÍ. ¬ Í‡ˇ Ì‡ ‰Â‚ÂÚË ‚ÂÍ ‰‚‡Ï‡Ú‡
·‡Úˇ Ò‡ Í‡ÌÓÌËÁË‡ÌË ÓÚ ˆ˙Í‚‡Ú‡ Á‡
Ò‚ÂÚˆË. Œ˘Â ‚ Ì‡È-‡ÌÌÓÚÓ —Â‰ÌÓ‚ÂÍÓ-
‚ËÂ 11 Ï‡È Â ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ Á‡ ‰ÂÌ ‚ Ô‡ÏÂÚ Ì‡
ÒÎ‡‚ˇÌÒÍËÚÂ Ô˙‚ÓÛ˜ËÚÂÎË, Á‡˘ÓÚÓ ÚˇıÌÓ-
ÚÓ ‡ÔÓÒÚÓÎÒÍÓ ‰ÂÎÓ „Ë Ó·Â‰ËÌˇ‚‡ ‚ Â‰ÌÓ Ë
ÚÂ Ò‡ ‡‚ÌË ÔÓ ‰ÓÒÚÓÈÌÒÚ‚Ó.
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и дори най-дълбоките пластове на земната кора.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА
11 МАЙ 15
2022

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

√≈Œ–√» ÃÀ¿ƒ≈ÕŒ¬,
ÎÂ„ÂÌ‰‡ÂÌ ·‡ÒÍÂÚ·ÓÎËÒÚ
≈Ã»À ’”Ã◊≈¬, Ó·Î‡ÒÚÂÌ
ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ì‡ —ÏÓÎˇÌ,
˜ÎÂÌ Ì‡ Õ— Ì‡ ¡—œ
 –»—“»¿Õ »À»≈¬, ÏÛÁËÍ‡ÌÚ
 –»—“»¿Õ “¿À≈¬ ( –»— Œ),
ÏÛÁËÍ‡ÌÚ, ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎ
 ⁄Õ◊Œ —“Œ…◊≈¬, ÒÓˆËÓÎÓ„
œÓÙ. Àfi¡ŒÃ»– —“Œ… Œ¬,
ÏÓ‰ÂÌ ÂÍÒÔÂÚ,
ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚÒÍË ÔÂÔÓ‰‡‚‡ÚÂÎ
Ã»–≈À¿ »¬¿ÕŒ¬¿, ÔÓÂÚÂÒ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- œÂ¯Ó, Á‡˘Ó ÒË ÚÓÎÍÓ‚‡ Ú˙ÊÂÌ?
- ¿·Â, Í‡Í‚Ó ‰‡ ÚË Í‡Ê‡, ‚ÎËÁ‡Ï
‚˜Â‡ ‚ Ú‡Ï‚‡ˇ, „ÎÂ‰‡Ï - ÒÂ‰Ë
Â‰Ì‡ Ú‡Í‡‚‡ ÔÂÍ‡ÒÌ‡ ‰Â‚ÓÈÍ‡.
ÃÎ‡‰‡, Í‡Í‡ ‰‚‡ ÏÂÚ‡, „ÓÎÂÏË...
Ó˜Ë, ‡·Â ÔÓÒÚÓ ‰‡ Ô‡‰ÌÂ¯. ¬ÁÂı,
˜Â È Ì‡ÏË„Ì‡ı...
- » Úˇ?
- ¿ÏË ÒÚ‡Ì‡ Ë ÏË ÓÚÒÚ˙ÔË ÏˇÒ-
ÚÓÚÓ...

С национално турне в 15 града една
от най-мащабните екологични инициати-
ви у нас, която поощрява едновременно
рециклирането и четенето - “Книги за
смет”, ще отбележи 10 години от своето
първо издание. За пореден път Кауфланд
България е основен партньор на “Книги
за смет” и ще бъде домакин на инициа-
тивата в няколко уикенда през май, юни
и септември.

Добре познатият регламент на “Кни-
ги за смет” предвижда всеки, донесъл ки-
лограм годна за рециклиране пластмаса,
да получи в замяна книга по избор. След
като миналата година инициативата се
състоя в девет града, за своя десети рож-
ден ден “Книги за смет” ще посети общо
15 населени места. Сред тях има такива,
в които кампанията никога не е гостува-

„Êíèãè çà ñìåò”
ñ òóðíå â 15 ãðàäà
Една от най-мащабните екологични инициативи у нас
ще отбележи 10 години от своето първо издание

Велико Търново и Варна, 29 май в Русе
и Силистра, на 4 юни в Хасково, Кюс-
тендил и Петрич, 5 юни в Стара Загора.

Във всички градове събитията започ-
ват от 10 ч. и продължават до 13 ч. Вто-
рото издание на “Книги за смет 2022” ще
се състои през септември в София, Плов-
див и Бургас и други градове; повече по-
дробности за есенните събития ще бъдат
обявени допълнително.

Организаторите препоръчват на же-
лаещите да се включат в “Книги за
смет” да носят пластмасата, изпразне-
на от съдържание, почистена и смачка-
на, за да заема по-малко място. Те при-
помнят, че сред отпадъците, които няма
да бъдат приемани, са блистери от ле-
карства, туби от масла, домакински
електроуреди.

Американският музикант и
носител на Нобелова награда за
литература Боб Дилън е избрал
имението “Шато Ла Кост” в
Прованс, в близост до Екс-ан-
Прованс, Франция, за първата
си постоянна инсталация “Же-
лезопътен вагон” - монументал-
на творба от ковано желязо,
предаде Франс прес. Инстала-
цията представлява вагон, мон-
тиран на релси насред лозята.
Посетителят може да влезе в
този “кух” вагон и да се полю-
бува на “стените”, в които са
преплетени велосипеди, гаечни
ключове, вериги, стълби.

Същевременно до 15 август
на същото място Дилън излага
за първи път във Франция 24
картини в инсталацията “Drawn
Blank in Provence” (2008-2013).

Портрет на актрисата
Мерилин Монро от амери-
канския художник Анди
Уорхол достигна 195 млн.
долара на търг на “Крис-
тис” в Ню Йорк, което го
прави най-скъпото произ-
ведение на изкуството от
XX век, продадено на търг,
съобщи БТА. Картината
“Shot Sage Blue Marilyn”
от 1964 г., с размери 101,6
на 101,6 см, се основава
на рекламна снимка на ак-
трисата за филма “Ниага-
ра”. Създадена е със сито-
печат и акрил върху лене-
но платно.

Áîá Äèëúí
èçëàãà àðò
èíñòàëàöèÿ
â Ïðîâàíñ

ла до момента - Карлово, Видин, Сили-
стра, Хасково и Петрич.

Първият етап на 10-годишното изда-
ние ще се състои през май и юни на
паркингите около магазините от парт-
ньорската верига: на 21 май в Карлово,
22 май във Видин, 28 май в Плевен,

Най-дългият в света мост със
стъклен под беше открит във Виетнам.
Дължината на Дългия мост на Бах,
което в превод означава “бял дракон”,
е 632 метра. Намира се в провинция
Сон Ла, на 150 метра над земята, меж-
ду две планини. Подът на конструкци-
ята е от закалено стъкло и може да
издържа 450 посетители едновремен-
но. Властите се надяват, че атракцията
ще привлече повече туристи в региона.
Наскоро стана ясно, че Виетнам вече е
достъпен за неваксинирани туристи.

Îòêðèõà
íàé-äúëãèÿ
ìîñò ñúñ
ñòúêëåí ïîä

Ïîðòðåòúò „Ìåðèëèí” îò Àíäè Óîðõîë áåøå
ïðîäàäåí çà ðåêîäíèòå 195 ìëí. äîëàðà

СНИМКА AP

СНИМКА ZOMALOMA.COM

Рекордът за картина на
Уорхол принадлежеше на
“Silver Car Crash (double
disaster)”, на която е изоб-
разена автомобилна ката-
строфа. Тя беше продаде-
на за 105 млн. долара през
2013 г.

Купувачът на “Мери-
лин” засега не е обявен.
Картината преди това беше
оценена на “около 200 млн.
долара”. Тя принадлежеше
на фондацията “Томас и До-
рис Амман” от Цюрих, ко-
ято възнамерява да използ-
ва всички приходи от търга
за благотворителни цели.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Димитров срази американец
в Рим, за трети път го очаква Циципас

Ãðèøî
ïîáåäè
â ìà÷ ¹600

XXXVI КРЪГ:
Спортист - Септември Сф 1:1; Бо-

тев Пд-2 - Спартак Вн 3:2; Созопол -
ЦСКА 1948-2 2:1; Етър - Марица 2:0;
Монтана - Струмска слава 0:0; Миньор
- Литекс 4:0; Янтра - Добруджа 0:1 (0:0);
Хебър - Лудогорец 2:1; Септември Сим
- Левски Лом 3:0 (сл.). Марек почива.

 1. —≈œ“≈Ã¬–» —Ù 35 21 6 8 76:34 69

 2. —œ¿–“¿  ¬Ì 34 21 5 8 62:37 68

 3. ’Â·˙ 34 20 4 10 49:32 64

 ------------------------------------------------

 4. ≈Ú˙ 34 19 5 10 65:40 62

 5. ÃËÌ¸Ó 34 17 9 8 45:32 60

 6. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 34 1511 8 37:29 56

 7. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 34 16 7 11 64:47 55

 8. —Ú. ÒÎ‡‚‡ 35 15 9 11 38:33 54

 9. Ã‡Ëˆ‡ 34 13 7 14 46:44 46

10. —ÔÓÚËÒÚ 34 13 7 14 33:41 46

11. ÷— ¿ 1948-2 34 12 7 15 49:46 43

12. ƒÓ·Û‰Ê‡ 34 1012 12 34:40 42

13. ÀËÚÂÍÒ 34 11 9 14 37:41 42

14. —ÓÁÓÔÓÎ 34 9 12 13 38:49 39

15. flÌÚ‡ 34 9 10 15 26:44 37

16. ¡ÓÚÂ‚ œ‰-2 34 8 12 14 32:45 36

-------------------------------------------------

17. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —ËÏ 34 8 9 17 40:62 33

18. Ã‡ÂÍ 34 7 12 15 25:41 33

XXXVII КРЪГ
събота, 15.45: Добруджа - Минь-

ор; 18.00: Хебър - Марек; Левски Лом
- Янтра (сл.); Марица - Созопол; Спар-
так Вн - Спортист; Септември - Мон-
тана; неделя, 18.00: Лудогорец-2 -
Септември Сим; 20.15: Литекс - Етър;
понеделник, 18.00: ЦСКА 1948-2 -
Ботев Пд-2. Струмска слава почива.

РЕЗУЛТАТИ

Григор Димитров (№20 в света) изи-
гра мач №600 на АТП ниво на сингъл. В
откриващата си среща на “Мастърс”-а в
Рим (6 млн. евро) най-добрият ни тени-
сист сломи Брендън Накашима (САЩ,
№76) с 6:3, 6:4 за 113 минути. Това беше
успех №361 за хасковлията, който е на-
пускал корта победен в 239 двубоя.

Димитров, който е 1/2-финалист в
Рим от 2014 г., пропиля ранен пробив
аванс срещу 20-годишния талант, но
след 2:3 със серия от 6 поредни гейма
взе първия сет и поведе с 2:0 във вто-

Българският национал
Александър Везенков спече-
ли анкетата за най-прогре-
сиращ баскетболист в редов-
ния сезон на Евролигата в
класацията на авторитетния
специализиран сайт за бас-
кетбол Eurohoops.net. Везен-
ков получи 52,4% от вота и
изпревари играчи като аме-
риканците Крис Джоунс
(АСВЕЛ Вильорбан) и
Тайлър Дорси (Олимпиа-
кос) и хърватина Анте Жи-
жич (Макаби Тел Авив). В
гласуването участваха 21
спортни журналисти от из-
данията на испански,
гръцки, турски, руски и ан-
глийски език на уебсайта.

Осем състезатели полу-

рия. Накашима набързо направи риб-
рейк след двойна грешка на Димитров
и успя да изравни за 2:2, но в десетия
гейм българинът отново реализира про-
бив, за да триумфира.

С успеха Димитров, който в понедел-
ник ще навърши 31 години, заслужи 39
070 евро и 45 т. Следващият му съпер-
ник е поставеният под №4 Стефанос
Циципас (Гър, №5). Двамата ще се срещ-
нат в трети пореден турнир тази пролет,
като нашият загуби с 1:6, 4:6 на АТП
500 в Барселона и с 3:6, 4:6 на

“Мастърс”-а в Мадрид. Циципас,
1/2-финалист във Вечния град през 2019
г., има четири победи в пет двубоя срещу
Димитров.

На двойки Гришо и Хуберт Хуркач
(Пол) обърнаха на старта американо-
хърватския дует Остин Крайчек и Иван
Додиг с 2:6, 7:6 (5), 10-6 за 100 мин.
Следващите им противници са третите
поставени хървати Никола Мектич и
Мате Павич, които победиха Лукаш
Кубот (Пол) и Едуард Роже-Васлен (Фр)
с 6:3, 6:3.

Èçáðàõà Âåçåíêîâ çà íàé-ïðîãðåñèðàù â Åâðîëèãàòà
чиха поне по един глас.

Българинът изигра мно-
го силен редовен сезон за
Олимпиакос, който се кла-
сира за Финалната четворка
на Евролигата. В двубоите
там Везенков записа средно
13,8 т., 5,6 борби и 1,5 аси-
стенции за 29:35 мин. на
терена. В плейофите пока-
зателите на национала бяха:
13,4 борби, 6,6 борби и 1,8
асистенции за 32:49 мин.
средно на мач.

От Българската федера-
ция по баскетбол поздрави-
ха Везенков чрез официал-
ната си страница във фейс-
бук. “Още едно голямо при-
знание! Браво!”, написаха
от централата.

Станимира Петрова (54) се класира за вто-
рия кръг на Световното първенство по бокс за
жени в Истанбул. Една от големите ни надежди
за медал от шампионата в Турция не се наложи
да се качва на ринга за откриващия си мач, след
като съперничката й Шира Патрисио (САЩ) не
се яви. Световната и трикратна европейска злат-
на медалистка ще срещне във II кръг Анхелирис
Лопес Мендес (Пуерто Рико) утре вечер.

Снощи при най-леките Севда Асенова (48)
излезе срещу Сумая Косимова (Таджикистан).

Виктория Томова (№119) отпадна на старта на турнира по тенис на
червени кортове от сериите УТА 125 в Карлсруе с награден фонд 92
742 евро. Първата ракета на България загуби от Ребека Марино (Кан,
№114) с 3:6, 3:6 за 74 минути. 27-годишната софиянка заработи 1048
евро и 1 т. за ранглистата на УТА.

Ñòàíèìèðà Ïåòðîâà
âúâ II êðúã

Òîìîâà îòïàäíà â Êàðëñðóå

Турнир по баскетбол
3х3 откри Седмицата на
спорта в Генерал Тошево.
Надпреварата продължи
традицията от 2019 г., като
пандемията попречи на про-
веждането й през 2020 и
2021 г. Този път в нея взеха
участие 20 отбора в различ-
ните възрастови групи при
момичетата и момчетата.

При смесените тимове
победи отборът на “Че-
решките”, пред “Понички-
те” и “Кецовете”.

II òóðíèð ïî áàñêåòáîë
3õ3 â Ãåíåðàë Òîøåâî

НАКРАТКО

Трети успех
на Аоияма в Токио

Даниел Иванов-Аоияма постигна

трета поредна победа на големия

турнир по сумо в Токио. В третия

ден на надпреварата “маегашира-11”

Аоияма събори японския “маегашира-

12” Мьогирю с техниката “котена-

ге” и му поведе с 14-12 в преките

двубои. Само Аоияма и още трима

сумисти имат пълен актив 3-0.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
21.45 Уотфорд - Евертън

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
18.30 ПАОК - Арис
21.30 Лийдс - Челси

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
20.00 Ница - Сент Етиен
22.15 Уулвърхемптън - Ман Сити

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Уотфорд - Евертън

ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Интер - Ювентус

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 “Мастърс” в Рим

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
12.20 Обиколка на Италия


